

**បង្រៀមបណ្ឌិតសភាសាកម្ពុជា**

**ចៀម សៀ ភេទប្រុស K08573**

**ជួបសម្ភាសជាមួយ ចៀម សៀ អាយុ៤៥ឆ្នាំ ជាម្ចាស់ប្រវត្តិរូប**

**មុខងារសម័យខ្មែរក្រហម: អ្នកយាមទទួលស្នែង ស-២១**

**ភូមិស្នាយ ឃុំតាជេស ស្រុកកំពង់ត្រឡាច ខេត្តកំពង់ឆ្នាំង**

**ធ្វើនៅថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០០៥**

**សម្ភាសដោយ: អៀ ម៉េងទ្រី**

**សរុប: ៣៧ទំព័រ**

ទ្រី: បងសៀពួកយើងមកលើកនេះគឺចប់ជួបសម្ភាសជាមួយបងសៀឯង ហើយយើងមកលើកនេះគឺមកជាមួយទេវិទូ, ហ្វារីណា ហើយហ្នឹងសារីណា ហើយពួកខ្ញុំមកលើកនេះ គឺមកសួរអំពីកំរោងដែលដាក់ថាកំរោងឲ្យមានការទទួលខុសត្រូវ គឺមានសំនួរនៅក្នុងក្រដាសនេះ ហើយពួកខ្ញុំហ្នឹងសួរបងសៀឯង តាមក្រដាសសំនួរនេះបន្តបន្ទាប់តាមសំនួរនៅក្នុង ក្រដាសនេះណា ហើយដោយសារពួកខ្ញុំធ្លាប់មកហើយប្តីក៏ធ្លាប់ជួបជាមួយបងសៀឯងម្តងដែរ តើបងសៀឯងមានអីឆ្ងល់ប្តីក៏មានសំនួរអីត្រូវសួរពួកខ្ញុំមុនហ្នឹងពួកខ្ញុំសួរបងសៀឯង?

សៀ: ខ្ញុំអត់មានឆ្ងល់ទេបង ប៉ុន្តែខ្ញុំចង់ឲ្យសួរអំពីការសំដែងការពិតហ្នឹងណា ខ្ញុំចង់ឲ្យបងឯងនិយាយមកសួរខ្ញុំមក វាឆ្ងាយស្រួល ខ្ញុំឆ្លើយដោះស្រាយ ។

ទ្រី: អញ្ជឹងបងសៀឯងជាអ្នកដោះស្រាយ?

សៀ: ខ្ញុំដោះស្រាយនូវសំនួរដែលបងឯងសួរខ្ញុំ ទុកឲ្យខ្ញុំដោះស្រាយសំនួរពីប្រវត្តិរូបសុំមកវិញ ។

ទ្រី: សំនួរដំបូងសួរអំពីឈ្មោះ បងសៀឯងឈ្មោះពេញឈ្មោះអីដែរ?

សៀ: ចៀម សៀ ។

ទ្រី: មានឈ្មោះអីផ្សេងទៀតដែលទេបងសៀ?

សៀ: មានឈ្មោះ ចៀម ម៉ៅ ពីកាលដែលនៅជំនាន់នោះខ្ញុំឈ្មោះ ចៀម ម៉ៅ ។

ទ្រី: ហើយចុះនៅជំនាន់ណាដែលមានឈ្មោះ ចៀម សៀ?

សៀ: ជំនាន់ឥឡូវហ្នឹងហើយ ។

ទ្រី: ហើយចុះបងសៀឯងដាក់ឈ្មោះនៅកន្លែងធ្វើការមានឈ្មោះអីដែរ?

សៀ: ចៀម ម៉ៅ ។

ទ្រី: ហើយចុះបងសៀងកើតនៅឯណាដែរ?

សៀ: ខ្ញុំកើតនៅភូមិស្វាយ ឃុំតាជេស ។

ទ្រី: នៅឃុំភូមិស្វាយ?

សៀ: ភូមិស្វាយ ។

ទ្រី: កើតនៅឆ្នាំណាដែរ?

សៀ: ទេ! ខ្ញុំដូចជាក្មេងៗខ្ញុំដែរហើយ ។

ទ្រី: ឆ្នាំខាល ថោះអី?

សៀ: ខ្ញុំឆ្នាំជូត កើតនៅឆ្នាំ១៩៦០ ។

ទ្រី: ច្បាស់ហើយថាឆ្នាំជូត?

សៀ: ពីព្រោះខ្ញុំរៀនបានមួយឆ្នាំរដ្ឋប្រហារ ហើយខ្ញុំចេញទៅធ្វើជាទ័ពហ្មឺន ។

ទ្រី: បងសៀភូមិទេនៅជាភូមិអីដែរ?

សៀ: នៅតែជាភូមិស្វាយដដែល ។

ទ្រី: បងសៀនៅក្នុងកាលពីរបបឆ្នាំ៧៥ - ៧៩ណា តើបងសៀងមានដែលឃើញដូចកាលដែល  
បងសៀ ដូរគ្រប់កន្លែងទាំងអស់ តើបងសៀ ងមានដែលឃើញគេសម្លាប់មនុស្សដែលទេ  
កាលនៅជំនាន់ហ្នឹង?

សៀ: ខ្ញុំអត់ដែលឃើញទេ គឺឃើញនៅតែកន្លែងដែលខ្ញុំធ្វើការនៅទួលស្មែងហ្នឹងតែមួយទេ ដែលជា  
កុកតែមួយហ្នឹងទេដែលជា កន្លែងសម្លាប់មនុស្ស ដែលគេដាក់ខ្នោះគេដាក់កុកហ្នឹងគឺមានតែកុក  
ទួលស្មែងមួយទេ បើថានៅសត្វរនៅកៀនស្វាយ អាហ្នឹងគឺខ្ញុំបានឃើញគេយកមនុស្សទៅ  
អន្លង់កមែន ដែលនៅស្ទឹងជើងឯង ប៉ុន្តែមិនដឹងជាគេយកទៅសម្លាប់ក៏មិនដឹង គេយកទៅ  
ណាក៏មិនដឹង ពីព្រោះឃើញតែគេដាក់ខ្នោះយកទៅ ។

ទ្រី: គេយកពីណាទៅដែរ?

សៀ: យកពីទួលស្មែងទៅ អាហ្នឹងគឺខ្ញុំនិយាយតាមការដាក់ស្តែងណា ។

ទ្រី: គេយកទៅរបៀបម៉េច?

សៀ: ខ្ញុំអត់បានតាមដានគេដែរ ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ ប៉ុន្តែមនុស្សឲ្យតែវាយកទៅចងមុខគឺវាសម្លាប់ហើយ ។

ទ្រី: បងសៀងរៀបរាប់មើល ថាតើគេយកចេញពីអាការណាហើយអ្នកណាដែលជាអ្នកយកទៅ  
ហើយគេដាក់ស្តីទៅ?

សៀ: មានតែបងហ៊ុយហ្នឹងមួយហើយដែលជាអ្នកយកទៅនោះ ពីព្រោះអីគាត់នៅក្នុងពលជាមួយគ្នា ហើយគឺមានតែបងហ៊ុយ មួយហ្នឹងឯង ដែលជាអ្នកដឹកទៅនោះហើយអ្នកដែលដឹកទៅហ្នឹង គឺ មានបងទ្រី នេះមួយដែលនៅជាមួយហ៊ុយហ្នឹង ដែលជាអ្នកបើកឡានឲ្យហ៊ុយ ហើយខ្ញុំអត់ មានចំពាក់ចំប៉ុនអីទេ ហើយឃើញជាក់ស្តែងមួយពីរទៀតគឺនៅពេទ្យភ្នំតដែលគេ ហៅពីដើម នោះ ដែលនៅព្រែកភ្នំតនៅកន្លែងហ្នឹងឃើញសម្លាប់ច្រើនដែរ កាលហ្នឹងខ្ញុំនៅសក្ខីការងារ ខ្ញុំនៅយាម នៅហ្នឹងឃើញគេយកមកសម្លាប់ច្រើនដែរ គឺមានកុកនៅកន្លែងមួយទៀតកុកនៅ ព្រែកភ្នំត ។

ទ្រី: អញ្ជឹងខ្ញុំបញ្ជាក់ម្តងទៀតគឺបងសៀងបានឃើញតែគេដាក់មនុស្សទៅក្នុងឡានពីទូលស្ទែងទៅទេ តែអត់មានឃើញគេ សម្លាប់ទេ?

សៀ: អត់មានឃើញគេសម្លាប់ទេ មិនបានឃើញគេសម្លាប់ទេពីព្រោះខ្ញុំជាកងទ័ពដែលនៅខាងក្រៅ គឺមិនបានឃើញគេសម្លាប់ទេ បើថា ពេ គេដឹងពីព្រោះគេបានដាក់ស្តែងហ្នឹង ។

ទ្រី: ចុះពេលដែលគេយកទៅហ្នឹង តើគេធ្វើម៉េចទៅគេមានចងភ្នែកអីដែលទេ?

សៀ: ខ្ញុំឃើញគេចងភ្នែក ឲ្យតែគេចងភ្នែកគឺមានតែឆាប់ហើយ ឲ្យតែរុំមុខគឺអត់ឃើញមកវិញ ហើយវាមិនបានតាមដានគេ ថាពេលដែលគេយកទៅហ្នឹងមិនដឹងជាគេយកមកវិញក៏មិនដឹង គេបញ្ជូនទៅខាងណាក៏មិនដឹងតែដាក់ខ្មោះហើយប្រហែល ជាឆាប់ក៏មិនដឹង ។

វិទ្ធី: ប៉ុន្មាននាក់ដែលពួកកាលដែលពួកឃើញដាក់ឡានហ្នឹង?

សៀ: ទេ! មិនដឹងដែរ មួយឡានអាឡានចិននោះមិនដឹងជាប៉ុន្មានទេហើយក៏មិនហ៊ានរាប់ហ្នឹងគេដែរ ២០ - ៣០ នាក់ក៏មិនដឹង បើគេយកទៅបាត់ៗហើយយើងក៏មិនដឹង បើគេការងារផ្សេង ហើយយើងមានការងារផ្សេង ដូចថាបងឯងផ្សេងទៅ ហើយខ្ញុំធ្វើការផ្សេងទៅអញ្ជឹងណា ។

វិណា: ចុះពួកធ្វើការងារអីគេដែរ?

សៀ: ខ្ញុំកងទ័ពផ្សេង ហើយគេឲ្យនៅយាមខ្សែក្រវ៉ាត់នៅខាងក្រៅ ដូចថាមួយក្រុមនៅតាមមាត់ទន្លេ អីចឹងទៅណា នៅកន្លែងណាក៏ដោយឲ្យតែនៅក្នុងកងពលហ្នឹង គឺអ្នកយាមនៅខាងក្រៅគឺនៅតាម ខាងក្រៅអ្នកដែលយាមនៅខាងក្នុងគឺនៅខាងក្នុងអ្នកសួរនៅតាមអ្នកសួរ អ្នកកត់គេនៅតាម អ្នកកត់ ហើយឆក់អីគឺគេនៅតាមផ្សេងៗដាច់ដោយខ្លួន ក៏ដូចជាអ្នកជំនាញការ, បើអីម ប៉ូលីសអីនៅសព្វថ្ងៃអញ្ជឹង គឺគេអត់មានឲ្យយើងនៅធ្វើការងារប្របូកប្របល់អីជាមួយនឹងគេ ទេ ។

ទ្រី: ហើយកន្លែងដែលគេសម្លាប់ហ្នឹងគឺមិននៅទួលស្មែនទេ បើថាគេចង់សម្លាប់មនុស្ស គឺគេត្រូវយកមនុស្សចេញពីទួលស្មែនហ្នឹងទៅ?

សៀ: ហ្នឹងហើយ ។

ទ្រី: តែដល់ពេលដែលគេយកទៅកន្លែងផ្សេងគឺ បងសៀ ឯងអត់មានបានដឹងទេ?

សៀ: អត់ដឹងទេ ។

ទ្រី: ពីព្រោះយើងនៅតែទួលស្មែន?

សៀ: បាទ ។

ទ្រី: ចុះនៅទួលស្មែនហ្នឹងដូចជាគេវៃស្អប់ម្តាយម៉ែខ្លះទៅ?

សៀ: អាហ្នឹងគឺយើងអត់បានទៅជិតគេទេ គឺអ្នកសួរចម្ងាយគឺជារឿងរបស់គេទេ គេជាអ្នកសួរចម្ងាយគឺគេវៃទៅណា ខ្ញុំវិញគឺត្រូវខ្ញុំត្រូវដើរយាមតាំងពីស្តាតមក ហើយគេឲ្យបែកមកវត្តទួលទំពូន ហើយមកដល់ជុំវិញលូទឹកស្អុយហ្នឹង ហើយលឺសូរតែមនុស្សស្រែកនៅពេលដែលគេសួរចម្ងាយទេ ហើយយើងអត់មានទៅឱ្យកង្វល់ជាមួយការងាររបស់គេទេ តែឱ្យកង្វល់ហាមាត់មួយម៉ាត់គឺជាប់ហើយ តែមួយយប់ស្អែកបញ្ជូនទៅហើយ ។

ទ្រី: អញ្ចឹងបងសៀ ធ្លាប់លឺសំលេងអ្នកទោសស្រែកដែរ?

សៀ: លឺស្រែកណា ហើយរាយការណ៍ប្រាប់ទាំងអស់បាទ! និយាយមិនឈឺម៉េចបើមនុស្សណា ។

ទ្រី: ហើយអាហ្នឹងនៅក្នុងឆ្នាំណាដែរ?

សៀ: ឆ្នាំ៧៧ ។

ទ្រី: ហើយបងសៀ ឯងកំពុងតែធ្វើអីបានលឺ?

សៀ: កំពុងតែដើរ ។

ទ្រី: ដើរធ្វើអី?

សៀ: ដើរយាមការពារ ដែលគេការពារកុំឲ្យមានអ្នកទោសអីលួចរត់ ។

ទ្រី: ហើយបងសៀ ឯងលឺចំណាយប៉ុណ្ណាទៅពីទួលស្មែនបានលឺ?

សៀ: ប៉ុ! អាហ្នឹងខ្ញុំពិបាកប៉ាន់ស្មានណាស់ក៏ខ្ញុំគ្រាន់តែឃើញពីកន្លែងថ្នល់ហ្នឹង គឺពីលិចថ្នល់ពីវត្តដូរ បត់នេះដែរ ដូចជាពីទួលស្មែននេះទៅ ហើយខ្ញុំដើរពីកាប់ជ្រូននេះទៅគឺវាឆ្ងាយដែរ ហើយកន្លែងដែលគេសួរចម្ងាយគឺនៅជិតលូទឹកស្អុយនៅជិត ផ្ទះតាខុច នៅកន្លែងតាខុច ស្នាក់ការហ្នឹងដែលជាប្រធានកងពលហ្នឹង ហើយដើរមួយជុំវិញហ្នឹងមកតែកន្លែងកុកទួលស្មែន គឺខ្ញុំអត់

ហ៊ានចូលទៅទេ ហើយអាក្រែងកុកទូលស្រែងដែលនៅជាប់ផ្លូវនៅខាងជើងណោះ តែមិនដឹងជា  
គេហៅថាជាផ្លូវអី ទេហើយខ្ញុំក៏អត់ស្គាល់ដែរ ។

ទ្រី: ហើយម៉េចបានជាបងសៀ ដឹងថាសម្លេងហ្នឹងជាសម្លេងអ្នកទោស?

សៀ: ដឹងថាជាសម្លេងអ្នកទោស

បើដឹងថាគេឲ្យនៅយាមការពារនៅខាងក្រៅហ្នឹងគឺដើម្បីការពារកុំឲ្យអ្នកទោសរត់ចេញ ។

ទ្រី: អត់មានប្រឡំជាមួយសម្លេងពួកកម្មាភិបាលអីទេ?

សៀ: អត់ទេ ។

ទ្រី: លឺសម្លេងម៉េចខ្លះបានដឹងថាជាសម្លេងអ្នកទោស?

សៀ: ខ្ញុំលឺគេសួរថា លឺមួយភ្លែតនៅពេលដែលគេអត់មានឃើញយើងអញ្ជឹងណា ហើយលួចស្តាប់  
គេប្រហែលជា១០ម៉ែត្រ អីពីថ្នល់អញ្ជឹងណា ហើយនៅហ្នឹងគឺវាលីបំពន់ណាបំពន់ដូះហ្នឹងលឺថា  
ពួកហ្នឹងចូលដៃយួនប៉ុន្មាននាក់ហើយនៅខាងណាអីចឹងទៅ ឬហ្នឹងចូលកាសេបេហ្នឹង សេអ៊ីអា  
អីទៅ ហើយខ្ញុំគ្រាន់តែស្តាប់បានប៉ុណ្ណោះហើយដើរចេញទៅទៀតហើយ ហើយបើថាហ្នឹង  
និយាយមិនច្បាស់នាំគ្នាដាក់ទៀតទៅ ហើយស្រែកទៀតទៅ ហើយយើងលឺស្រែកមួយរ៉ះបាត់  
មាត់ៗ ទៅហើយយើងក៏ដើរចេញទៅ គឺអត់មានហ៊ាននៅទេ តែនៅហើយវាក្រឡេកឃើញ  
គឺយើងហើយជំនួសអ្នកទោសហើយ ។

ទ្រី: ហើយពិណាកេជាអ្នកសួរចម្លើយ ។

សៀ: ឈ្មោះខន, បងធីហើយបងធីហ្នឹងសួរចម្លើយផងខាងឯកសារផង អាទ្រីគេជាអ្នកដឹក ហើយ  
ហ៊ុយគេជាអ្នកចងជាអ្នកនាំទៅសម្លាប់ ហើយឈ្មោះអីទៀតទេ ហើយខ្ញុំវាក្រេចច្រើនណាស់  
មានសៀនជាអ្នកសួរចម្លើយហើយហ្នឹងអាច្រឹកនេះ ជាអ្នកសួរចម្លើយហ្នឹងវែងកសារអត់លឺ  
លេខ គឺខាងប្រវត្តិរូបសួរចម្លើយពីអ្នកទោស ។

ទ្រី: ហើយពួកហ្នឹងមានតួនាទីម៉េចដែរ?

សៀ: ទេ! អាជឿនតួនាទីខ្ញុំអត់ដឹងទេ ពីព្រោះខ្ញុំជាយុទ្ធជន ។

ទ្រី: ចុះពួកអ្នកទោសហ្នឹងមកពីណាដែរ?

សៀ: ទេ! បើថាអ្នកទោសគឺខ្ញុំអត់ដឹងថាគេមកពីណាទេ ពីព្រោះខ្ញុំអត់បានភាមរងឯកសារអត់ដឹង  
មិនដឹងជាគេយកពីណាមក ទ័ពក៏មានហើយប្រជាជនក៏មាន កម្មាភិបាលក៏មាន  
តែមិនដឹងជាគេយកមកពីណា គឺគ្រាន់តែគេថាអ្នកដែលនៅ ការពារនៅខាងក្រៅប្រឹងប្រែង ។

ទ្រី: ចុះពូជលំដាប់ការស្នូរចម្រើយហើយហ្នឹងការដែលគេធ្វើឱ្យណាកម្មហ្នឹង តើវាមានបញ្ហាមកពី ខាងលើដែលទេ?

សៀ: ទេ! ខាល់តែមានឪពុកប្រាប់ហើយបានអាក្នុងហ្នឹងវាហ្នឹងធ្វើ បើឪពុកប្រាប់ថាមិនទ្រព្យទៅធ្វើ ការបែបមិនហ្នឹងទេយ៉ាង ។

ទ្រី: ពីណាគេដែលពូថាជាឪពុកហើយជាអ្នកដែលបញ្ជា?

សៀ: ខុចហ្នឹងហើយ ពីព្រោះអាខុចជាអ្នកដែលនៅកាន់កាប់នៅហ្នឹង ។

ទ្រី: ចុះមានពីណាគេដែលនៅលើខុចហ្នឹងទៀតដែលទេ?

សៀ: ទេ! បើថានៅលើទៀតខ្ញុំអត់ស្គាល់ ខ្ញុំបានប្រាប់ហើយថាមានតែខុច ទេដែលនៅឈរជើង នៅហ្នឹង ហើយមាឈ្មោះហ្នឹង មួយទៀត ។ ហ្នឹងនៅសំណាក់ការជាមួយគ្នាហ្នឹង នៅជាមួយ ខុចហ្នឹង ប៉ុន្តែគេថាឈ្មោះអីទេប្រធាននោះម៉ៅអីទេ ហើយ ដែលឈ្មោះ ប៉ុល ពត នោះក៏ខ្ញុំអត់មានឃើញដែរ ដែលគេថា ប៉ុល ពត នោះក៏ឃើញតែរូបចំលាក់ដែលគេត្រូវពួក ខ្ញុំមើលនៅពេលដែលពួកខ្ញុំទៅដំបូងនោះទេ ក៏អត់មានឃើញគាត់ទេ ។

ទ្រី: អញ្ចឹងអត់មានដែលឃើញអ្នកណាផ្សេងទៀតដែលទេ?

សៀ: អត់មានដែលបានឃើញទេ ក៏ឃើញតែខុច, ហ៊ី, ប៉េន តែប៉េនប៉េនគាត់ស្លាប់យូរហើយ គាត់ស្លាប់ នៅពេលចិនតុន ។

ទ្រី: ចុះមានឃើញខុចហ្នឹងសួរអ្នកទោសហើយវែអ្នកទោសដែលអត់?

សៀ: មិនចាំបាច់តែអ្នកទោសទេសូម្បីតែខ្ញុំក៏គាត់វែដែរ កងទ័ពក៏វែដែរទ្រតែថាមិត្តឯងហើយ ស្តាប់ឬ មិនស្តាប់ក៏វែដែរ ។

ទ្រី: ពូដែលជួបខ្លួនឯងឬក៏របៀបម៉េច?

សៀ: បើខុចជួបហើយ ជួបខ្លួនខ្ញុំតែហ្នឹង ។

ទ្រី: ម៉េ! ពូនិយាយមើល?

សៀ: គាត់ថាបើថាមិត្តឯងនៅយាមការពារកន្លែងហ្នឹងមិនបាន ខ្មាំងរួចនៅប្រកហ្នឹង ឬក៏ខ្សែរក្រវ៉ាត់ រួចនៅប្រកនេះ មិត្តឯងទទួលខុសត្រូវ មិនបានមិត្តឯងជួបជំនួសអ្នកទោសហើយ បើគាត់ថា មិត្តឯងហើយមិនចាំបាច់ដេកទេក៏រៀបចំខោអាវ ឲ្យហើយទៅ អាហ្នឹងគឺខុច បើថាបងហ្នឹង គឺគាត់ធម្មតាទេ សព្វថ្ងៃនេះក៏ខ្ញុំនៅទីនោះអាខុចតាំងពីខ្ញុំរត់ទៅអមលាំងណោះ រត់ពីយួនទៀតទៅ ខាងលើទៀត គឺគាត់ទៅតាមសម្លាប់ពួកខ្ញុំនៅក្រាំងភ្នំតាខាងជើងអមលាំងទៀតណា គាត់ថាពួក ខ្ញុំជាដៃជើងយួន ហើយនៅទីតាមមួយគាត់សោះណា ហើយគាត់ចោទថាយួនណា ក៏នៅកន្លែង

ជាមួយគាត់សោះណាទៅតែ គាត់ចោទថាខ្ញុំយួនណា បានខ្ញុំភូមិចិត្តណា បានខ្ញុំទីន់ខុចណាបាន  
ជាកងទ័ពស្មោះត្រង់ហើយ នៅកងពលជាមួយគ្នាហើយ គាត់ជាអ្នកគ្រប់គ្រងខ្ញុំ ហើយឲ្យតែ  
ខុសគាត់ទៅតាមសម្លាប់កងទ័ពហ្នឹងទៀត អស់ប៉ុន្មាននាក់ពួកខ្ញុំនោះយ៉ាងអាឡើនអី មិនស្លាប់  
នៅក្រាំងភ្នំត ខ្ញុំនឹកឃើញអន់ចិត្តតែណា តែបើថាថ្នាក់លើដូចជាតាម៉ុក អីអត់ដែលឃើញ  
គាត់មកប៉ះពាល់អីទេ អានេះនិយាយតាមព្រះធរណី គាត់ជាអ្នកបញ្ជារហើយហៅកងទ័ព  
សិទ្ធិតែជាកូនអាអូន នៅប៉ែលិននៅឯណាក៏ដោយ គឺគាត់អត់ដែលមើលឆ្ងាយអត់ដែលសម្លាប់  
អ្នកណាទេ បើថាខុសអីហើយថាបើហ្នឹងមិនស្រួលនៅទៅអូន អាទៅនៅទៅ ហើយខ្ញុំទើប  
តែមកជួបជាមួយតាខុចនេះ ដែលគេបញ្ជូនខ្ញុំពីស្រុកយួននោះមកមកនៅត្រឹមតាខុចហ្នឹងហើយ  
គឺនៅឆ្នាំ ៧៧ មកទល់ហ្នឹងឆ្នាំ៧៩ ដែលរៀនណាមកចូលមករំដោះហ្នឹង នៅបានមួយឆ្នាំជាន់  
ហើយឃើញគេដឹកពួកបូព៌ាមក សម្លាប់ហ្នឹង បានខ្ញុំនឹកឃើញថាចំលែងដឹកមកសម្លាប់ទាំងអស់ ។

ទ្រី: ពូនិយាយរៀបរាប់ពីបូព៌ាហ្នឹងបន្តិចមើល?

សៀ: មុនដំបូងដែលគេដឹកពួកហ្នឹងមក គេប្រមូលមកគឺគាត់ថាដឹកកងទ័ពបូព៌ាហ្នឹងកងទ័ពមជ្ឈិមឲ្យមក  
មើលកុននៅភ្នំពេញ ហើយដឹកមកហ្នឹង គេដកកងទ័ពថ្មីហ្នឹងឲ្យទៅទុកនៅកន្លែងផ្សេងទៅណា  
ហើយគេឲ្យពួកចាស់ហ្នឹងមកមើលកុននៅភ្នំពេញ មិនបានមើលកុននៅភ្នំពេញទេ ស្រាប់តែមក  
ដល់ត្រឹមអ្នកល្បឿននេះដកកាំភ្លើងគ្នាទុកនៅយ៉ាងអ្នកល្បឿននេះ ហើយគ្នាមកដោយទទេរ ដល់  
មកដល់ភ្នំពេញហ្នឹងមិនបានមើលកុនទេ គ្រាន់តែចុះពីលើឡានមកព្រះៗហើយអង្គរក្សត្រេនោះ  
សុទ្ធតែមាឌុក្រឹកៗ ហើយគេបញ្ជូរនៅហ្នឹងហើយឲ្យលើកដៃទៅដាក់ខ្នោះគ្នាបន្តទៅ ហើយដាក់  
ខ្សែរដឹកចូលទៅតែហ្នឹងហ្នឹង ។

ទ្រី: ចូលទៅឯណា?

សៀ: ទៅទួលស្មែងហ្នឹង ។

ទ្រី: អញ្ចឹងអត់មានបានទៅមើលកុនទេ?

សៀ: អត់មានបានទៅមើលកុននៅឯណាទេ ។

ទ្រី: ហើយគេយកចូលទៅឯណា?

សៀ: ចូលទៅទួលស្មែងហ្នឹងឯង ។

ទ្រី: ហើយក្រោយមកគេធ្វើម៉េចទៀត?

សៀ: ដឹងអី ដល់តែខ្ញុំនៅក្រោយគេហ្នឹងខ្ញុំថា ពួកហ្នឹងទៅបាត់មិនដែលបានមកវិញទេ ខ្ញុំនៅឯសមរ  
ភូមិណាដល់អញ្ចឹងគេដក ពួកខ្ញុំមជ្ឈិមហ្នឹងមកទៀត កងពល៧០៣ហ្នឹងដកពីក្រុមមកមើលទៀត

ចំណុះនៅជាប់ព្រំដែនណោះ ដល់តែដកមកហ្នឹង បានជាខ្ញុំឃើញគេ គេយកតែអ្នកនៅភូមិភាគ  
 បូព៌ា ហើយគេដកខ្ញុំទាំងពីរក្រុមហ្នឹងយកមកដល់គេនៅរៀនសូត្រឯកសារ រៀនអីបញ្ជឹងទៅ  
 ហើយខ្ញុំអត់មានចេះអក្សរអីហ្នឹងគេខ្ញុំអត់រៀន ដល់នេះទៅគេពន្យល់អញ្ជឹងទៅ ហើយគេថាពួក  
 អានេះនៅការពារនៅគ្រងនេះ ក្រុមនេះត្រូវនៅការពារនៅខាងក្រៅ ក្រុមនេះនៅខាងក្នុង  
 នៅដើម្បីយាមអ្នកទោស ខ្ញុំលឺគេថា នៅយាមអ្នកទោសនេះបានខ្ញុំញាក់ណា មិនដឹងជាឪពុក  
 ឬម្តាយអញ ឬស្តីទេម្តងនេះ ស្រាប់តែខ្ញុំសុំគេមើលហើយគេហៅទៅប្រជុំអញ្ជឹង ទៅដល់  
 ឃើញកុកទូលស្មែងហើយខ្ញុំទើបតែហ្នឹងឃើញនៅហ្នឹងមុខហ្នឹងហើយ ចូលទៅដល់ឃើញគេតំរង់  
 ជួរគ្នាហើយខ្លោះដាក់មួយតំរង់ជួរគ្នាទៅ អាពេអីសួរទៅខ្ញុំថាបើអស់ពីគេទៅមានតែយើង  
 ហើយ អស់តែមួយអាហ្នឹងគឺ មានតែយើងហើយ ហើយអាពេវាថាថ្កុតែគិតនាប់ចោលទៅ  
 ហើយវាក្មេងស្តីទៅតែដៃជាមួយហ្នឹងគេទៀតពីព្រោះការ ភ្លើងគេដកអស់ហើយ ដល់អញ្ជឹងទៅ  
 ពួកខ្ញុំគេអត់ទាន់ដកទេណា គេអត់ទាន់បញ្ចូលដាក់ខ្លោះអីទេ ហើយដល់នេះទៅ ស្រាប់តែ  
 កាត់ហ្នឹងថា ឥឡូវមិត្តឯងនាំគ្នាចេញមកក្រៅសិន ដល់ ខុបហ្នឹងគេប្រជុំហើយហ៊ីហ្នឹងគេប្រជុំ  
 គេថាក្រុមមិត្តឯង ដែលជាក្រុមទី១០ នេះយាមនៅខាងក្រៅ មួយខ្សែរក្រវ៉ាត់ម៉ាទូលស្វាយ  
 ព្រៃនេះទាំងអស់ តាំងពីដើមទាទឹកក្នុងអ្នកណាចេញចូល គ្នាមួយយប់ទាំងអស់១០ អ្នក  
 នាំគ្នាដើរជុំវិញទាំងអស់ ហើយខ្ញុំសួរថាអញ្ជើ្តនាំគ្នាដេកដងដើរលើដួលដង ហើយកាលហ្នឹង  
 អត់មានឡានដូចយើងនៅឥឡូវដង បើមានដូចយើងនៅឥឡូវនាប់បាក់ហើយមានដូចឥឡូវ  
 នាប់បាក់ហើយ ឲ្យយាមហើយអ្នកណាយាមបានគ្រប់ជ្រុងដង បើអត់មានរបងដង ហើយអារ  
 បងនេះគឺទើបតែធ្វើទេ គេទើបតែហ្នឹងធ្វើនៅឥឡូវនេះទេ កាលដែលខ្ញុំទៅនេះគឺទើបតែឃើញ  
 គេធ្វើទេ ហើយនៅកាលពីមុនអត់មានធ្វើទេគឺវាលល្អិត សុទ្ធតែជារបងថ្មទេ ។

ទ្រឹ៖ ពេលដែលគេឲ្យនៅយាមពួកបូព៌ាហ្នឹងគេប្រាប់ថាម៉េចដែរ?

សៀ៖ គេក្រៅតែប្រាប់យើងនៅឲ្យនៅការពារនៅខាងក្រៅហ្នឹង ឲ្យប្រយ័ត្នមែនទែន ឲ្យតែនៅយប់ឡើង  
 គេដឹកទៅអស់ហើយ ។

ទ្រឹ៖ ប្រហែលជាប៉ុន្មានរយទៅ?

សៀ៖ ទេអានេះខ្ញុំមិនបានរាប់ទេ ។

ទ្រឹ៖ ប៉ុន្មានឡានទៅ?

សៀ៖ ប្រាំឡានណា អាឡានចិនអាំដែលមានកង់ប្រាំមួយៗនោះណា ។

ទ្រឹ៖ នៅក្នុងមួយឡានមានប៉ុន្មានអ្នកទៅ?



សៀ: ដូចខ្ញុំបានដំរើមុនជាអាការៈឃើញវាអត់បានទៅជិតទេ ។

ទ្រី: កាលបងសៀងនៅណាដែរ?

សៀ: កាលបងខ្ញុំនៅបងដែរ តែគេដឹកពួកបូកមកថែមទៀត ។

ទ្រី: ពេលឡានដែលគេមក តើបងសៀងនៅកន្លែងណាហើយចម្ងាយប៉ុណ្ណាបាន បងសៀង ឃើញ?

សៀ: នៅប៉ុណ្ណឹង ។

ទ្រី: នៅយាមនៅកន្លែងបងឬ?

សៀ: ខ្ញុំនៅដើរទៅអញ្ចឹង ពីលប់ឡាននៅប្រកអញ្ចឹងហើយខ្ញុំឈរនៅចម្ងាយអញ្ចឹង ។

ទ្រី: ហើយនៅពេលដែលឡានគេឈប់ តើគេឲ្យចុះមករបៀបម៉េច?

សៀ: គេឲ្យចុះមកម្តងមួយទៅណា ហើយគេឲ្យតំរង់ជួរទៅណា គេតំរង់ជួរទៅគេថាលើកដៃ ដល់គេ ឲ្យលើកដៃអញ្ចឹងទៅហើយ គេដាក់ខ្នោះក្តៅទៅ ។

ទ្រី: ចុះនៅពេលដែលឡានគេមកតើខុចមាននៅបងដែរអត់?

សៀ: គេបញ្ជាទៅបងស្រេចហើយ ។

ទ្រី: គេឈរនៅបង?

សៀ: អត់ទេ! តែគេនៅខាងក្នុង នៅក្នុងការិយាល័យគេបងហើយនៅកន្លែងគេបងហើយ គេជា អ្នកនៅគ្រប់គ្រងនៅបង មកឈរទាំងអស់ ហើយខុចបងក៏គេមកឈរមើលដែរ ។

ទ្រី: ពូឃើញគាត់នៅឈរមើលដែរ?

សៀ: ឃើយ បើថាខ្ញុំទៅឥឡូវស្គាល់ ។

ទ្រី: គាត់នៅឈរមើលអីទេ ។

សៀ: នៅឈរអ្នកដែលចូលទៅកន្លែងណាអីចឹង ហើយគាត់ឃើញពួកខ្ញុំគាត់ថាពួកមិត្តភក្តិ ដែលនៅ ខាងក្រៅគឺនៅខាងក្រៅទៅ មិនចាំបាច់មកឈរមើលទេ ។

ទ្រី: ចុះពូមានដឹងថាពួកបងគេយកទៅខាងណាទៅ?

សៀ: មិនដឹង ដុតតែពីបងទៅមិនដឹងជាគេយកទៅខាងណាទេ ។

ទ្រី: ចុះនៅពេលដែលគេយកចេញទៅវិញពូមានដែលជួបទេ?

សៀ: អត់ជួបទេ ។

ទ្រី: តែដល់ពេលក្រោយមកអត់ដែលឃើញពួកបងទេ?

សៀ: អត់ឃើញ តែដល់ស្តែកឡើងឃើញគេដឹកមកទៀត ខ្ញុំដើរអញ្ចឹងទៅឃើញគេដឹកមកទៀត?

ទ្រី: ប៉ុន្មានឡានទៅ?

សៀ: ប្រាំឡានៗ អញ្ជើងណា តែមិនដឹងជាគេបញ្ជូនទៅខាងណាខ្ញុំអត់ដឹង ។

ទ្រី: ប្រហែលជានៅឆ្នាំណាដែរ?

សៀ: នៅឆ្នាំ៧៧៧៧ ហ្នឹងកំពុងតែគឺដឹងហើយ ហើយដល់ពេលចូល៧៨ ហ្នឹងគឺកំពុងតែសម្លាប់ហើយ តែមិនដឹងជាគេយកទៅ សម្លាប់នៅឯណាមិនដឹង ។

ទ្រី: អញ្ជើងបងសៀឯងឃើញតែគេដឹកចូលតែអត់មានដែលឃើញគេដឹកចេញទេ?

សៀ: ឃើញគេយប់គេដាក់ខ្នោះឃើញ ប៉ុន្តែអារៀងដែលគេដឹកចេញអត់ឃើញ នៅក្នុងពីរថ្ងៃគឺគេ ដូរគ្នាម្តងដូចជាដូរខ្ញុំឲ្យនៅ ប៉ែកអញ្ចេះទៅ ហើយគេទៅនៅខាងក្រៅទៅ ហើយគេមកនៅច្រក គេខាងណោះវិញទៅអាហ្នឹងគឺវាអញ្ចេះទេ អាហ្នឹងគឺ ការសំដែងរបស់ខ្ញុំគឺការពិតណាស់ខ្ញុំប្រាប់ ទៅ ខ្ញុំអត់មានចេះភូតភរទេពីព្រោះខ្ញុំខឹងថាខ្ញុំអត់មានឪពុកម្តាយអីហ្នឹងគេដែលទេ មិនដែល មានហ្នឹងគេដឹង ។

ទ្រី: ចុះពូមានដែលស្គាល់ជួបអ្នកទោសដែលគេដឹកចូលកុកហ្នឹងដែលទេ?

សៀ: អត់ស្គាល់ អត់ដែលជួបដឹង សូម្បីតែគ្នាឯងក៏វាមិនដែលឲ្យជួបមុខដឹងហ្នឹង អាមួយនោះដែល កកោះនោះក៏ស្លាប់ ជាប់កុកនៅហ្នឹងដែរហ្នឹង ធ្វើទីតាមម្នាក់ក៏វាមិនដែលឲ្យឃើញមុខដឹងហ្នឹង តែឃើញមុខហ្នឹងវាឆ្លើយដាក់ឯកសារឯរបំទាំងអស់ហ្នឹង អញ្ជើងហើយទាល់តែយើងគេច ដូចថា បងឯងអញ្ជើងនៅសួរជាមួយខ្ញុំអញ្ជើងគឺវាថាជាខ្ញុំឯងឥឡូវហើយ ។

វីណា: ចុះពូមុនដំបូងធ្វើម៉េចបានជាពូចូលមកធ្វើការនៅកន្លែងហ្នឹងបាន?

សៀ: មុនដំបូងខ្ញុំធ្វើជាកងទ័ពហើយវែចេញពី លន់ នល់ នេះរួចវែពីកំពង់ឆ្នាំងអីរួចចប់ភ្នំពេញនៅឆ្នាំ ៧៥៤១ ដែលគេហៅថា ៧មករានេះណា ហើយគេដកខ្ញុំនេះឲ្យទៅវែយួនទៅទប់យួន គេ បញ្ជូនទៅតាមអ្នកល្បឿនអញ្ជើង ដល់ខ្ញុំទៅបានដេកមួយ យប់ ហើយដកឲ្យទៅរៀនបាញ់វីករ៉ុន នៅព្រែកហូរ ហាត់រៀននៅហ្នឹងបាញ់អាគ្រោះបាញ់អីទៅបានគេយកបញ្ជូនទៅ ហើយអ្នក ដែលចេះស្ទាត់គេដកឲ្យទៅស្រុកយួន ដល់ទៅហ្នឹងទៅស្រាប់តែគេថាខ្លះកំលាំងកងទ័ពគេឲ្យដក មកខាងក្រោមខ្លះ មកនៅខាងក្រោយ ហើយពួកអាធំៗទៅខាងមុខហើយក្រុមហ្នឹងប្រហែលជា ប៉ុនរវៈសេនាភូច តែខ្ញុំមិនដឹងជាប៉ុន្មានទេ មួយរវៈសេនាភូចហ្នឹងពីព្រោះខ្ញុំមិនបានរាប់ដែរ ដល់តែគេដកមកហ្នឹងខ្ញុំក៏សុំគេមកក្រោយដែរ តែមុនដំបូងប្រុងថាមក លេងម៉ែឪទេបានជាសុំ គេម៉ែមក ហើយកាលដែលគេសុំគេមកហ្នឹងមិនដឹងជាគេយកមកឲ្យនៅយាមកុកទូលស្មែរឯណា អាហ្នឹងគឺអញ្ជើងទេ ហើយមកយាមនៅកុកទូលស្មែរហ្នឹងដូចជាចាប់បូកមកសម្លាប់អញ្ជើង តាម

ពិតគឺអាហ្នឹងគឺជាក់ស្តែង ហើយ ដូចខ្ញុំប្រាប់ថាខ្ញុំបានឃើញជាក់ស្តែងគឺខ្ញុំប្រាប់ជាក់ស្តែង ហើយ ។

វិណា: អញ្ជឹងពេលដែលពួកគេធ្វើការនៅក្នុងកម្ពុជាស្ថានភាព គឺនៅពេលដំណាលគ្នាហ្នឹងគេចាប់ពួកបូព៌ មកដែរ?

សៀ: បាទ! មកពីនោះបានប្រហែលជាបីខែ បីខែហ្នឹងមកនៅដូចជាមួយស្រួលដេកស្រួលស៊ីស្រួល អញ្ជឹងទៅ ស្រាប់តែដល់តែមានចេញកុក គឺមានកុកហ្នឹងតែហួន ដល់មកហ្នឹងគេចាប់ហ្នឹងតែ ហួនហើយគេថាឲ្យនៅយាមអ្នកកុក គេឲ្យនៅយាមអ្នក ទោសគឺខ្ញុំភ័យខ្ញុំហើយ ខ្ញុំថាអញអត់ បានជួបឪពុកម្តាយហើយ ពីព្រោះមនុស្សមិនទាន់ធំដំណាលបើមនុស្សមិនទាន់ចេះស្តី ផងខ្លាចគេ ចង់ឆាប់ ទើបអាយុកាលណោះត្រឹមតែ១៣ឆ្នាំ គ្រាន់តែឃើញបងៗនារីហៅគេសុទ្ធតែបង គេកំពស់ត្រឹម ណាក៏ហៅគេបងដែរហ្នឹង សឹងតែកដេកអោបណោះ ។

វិណា: កាលហ្នឹងពួកគេមកមួយវ័រសេនាតូចហ្នឹង តើវ័រសេនាតូចលេខប៉ុន្មាន?

សៀ: ខ្ញុំវាអត់បានចាំលេខហ្នឹងហើយថា បានជាគាត់មកសួរអារឿងលេខហ្នឹងថាលេខប៉ុន្មានហើយខ្ញុំ ថាអត់ចាំហ្នឹងហើយថា ចាំតែក្រុមហ្នឹងហើយគឺក្រុមលេខ១០ ។

វិណា: ក្រុមលេខ១០ ចុះមេពូឈ្មោះអីដែរ?

សៀ: វាទៅវិញទៅមកហ្នឹង ជួនកាលគេប្រជុំទិទានគ្នាទៅហើយគេបង្កើនអានេះទៅជួនគេអោយអា នោះទៅ?

វិណា: ឈ្មោះអីខ្លះទៅពូ?

សៀ: អូរ! ខ្ញុំអត់មានចាំទេច្រើនណាស់ច្រើនស្រុកច្រើនភូមិណាស់ខ្ញុំអត់មានចាំទេ ដូចជាបងឯងមក នៅក្រុមខ្ញុំទៅហើយបង នេះមកនៅក្រុមខ្ញុំទៅប្របូកប្របល់គ្នាណាស់ អត់ស្គាល់គ្នាទេតែបើថា នៅជាមួយគ្នាអញ្ជឹងរាល់ថ្ងៃបែបស្គាល់ តិចគេដូរ អាទេនេះតិចគេដូរអានោះគឺខ្ញុំអត់និយាយការ ពិតបានទេ តែបើការពិតដែលនៅឃើញជាក់ស្តែងនៅហ្នឹងគឺខ្ញុំបានឃើញការ ពិតជាក់ស្តែង មែន ឃើញតែគេចង់ឃើញគេដាក់ពួកបូព៌ពួកណាក៏ដោយឲ្យតែឃើញ ឃើញមែនឃើញតែគេ ចង់តែដល់ ពេលដែលគេបញ្ចេញយកទៅសម្លាប់វាមិនដឹងជាគេយកទៅឯណា ។

ទ្រី: ខ្ញុំចង់ឲ្យបងសៀឯងប្រាប់ខ្ញុំណា ពីព្រោះបងសៀឯងស្គាល់ខុចណា តើបងសៀឯងធ្លាប់ឃើញ ខុចនៅកន្លែងណា ហើយ ធ្លាប់ឃើញខុចនៅអីខ្លះ?

សៀ: ឃើញនៅតែបញ្ជូរតែហួនហើយ ។

ទ្រី: ចុះគាត់បញ្ជូរបងសៀឯងថាម៉េចខ្លះ?

សៀ: អត់មានដែលមកបញ្ជូនខ្ញុំទេ គឺបញ្ជូនតែហ៊ុយពីព្រោះគេនៅក្រុមរបស់គេនោះណា ពីរប្រឹងគឺគេ  
ថានៅក្នុងចង្កោមរបស់ គេទេអត់មានមកនៅជាមួយខ្ញុំទេ អ្នកបញ្ជូនហើយបើថាមេប្រធានគឺ  
ហ៊ុយហើយ ។

ទ្រី: អញ្ជឹងនៅការបញ្ជូនរបស់ហ៊ុយ?

សៀ: បាទ! ។

ទ្រី: ចុះមានដែលមកប្រជុំដូចជាប្រាប់បងសៀងងអី?

សៀ: ដែលមកប្រជុំនោះគឺមានតែហ៊ុយទេ ដូចជាកូមអញ្ជឹងមកប្រជុំប្រាប់យុំអញ្ជឹង គឺគេឲ្យខ្ញុំនៅប្រជុំ  
នៅខាងក្រៅគឺគេអត់មាន ឲ្យយើងចូលទៅឲ្យកង្វើជាមួយប្រឹងគេទេ បើថាគេប្រជុំគឺគេប្រជុំ  
រឿងការងារលាក់ការណ៍របស់គេទេ ។

ទ្រី: ចុះពូមានដែលឃើញកាត់ដែលទេ?

សៀ: ថីក៏មិនដែលឃើញ ខ្ញុំឃើញកាត់ដើរមកបាយដើរមកអីអញ្ជឹងដែរ?

ទ្រី: រាងរូបកាត់អីម៉ែចដែរ?

សៀ: រាងស្តើង ។

វីណា: ឃើញកាត់ប៉ុន្មានដង?

សៀ: ហ្ន៎! ឃើញកាត់ញឹកដែរ មិនទៅករកុហកអីទេឃើញកាត់ញឹកដែរប្រឹង ហើយគេកាត់ហូបបាយ  
អ្នកផ្សេងហើយអ្នក កូចគេហូបផ្សេង គឺគេហូបបាយដឹងម៉ោង ហើយកាត់ហូបបាយអត់  
ដឹងម៉ោងគឺគេឃ្នាននៅស្មើរណាគឺគេស្មើប្រឹង ហើយយើងដើរមកឃើញគេបាយ គឺយើងនៅ  
លរមើលគេចាំគេបាយរួចទៅបាយយើងចូលទៅបាយក្រោយគេទៅ ដូចជាគេរៀបចំឲ្យមេ  
រួចអញ្ជឹងទៅ គឺមានតែពួកប្រឹងហើយគឺឃើញមានតែពីរប្រឹងហើយ អត់មានអ្នកណាទៀតទេ  
បើថា តាម៉ុក តាម៉ែអីខ្ញុំអត់មានស្គាល់ទេ អត់មានដែលឃើញកាត់ទេ ។

វីណា: មើលទៅកាត់ប្រឹងជាមនុស្សម៉ែចដែរខូចប្រឹង?

សៀ: ប្រហែនតែប្រឹងហើយ ជាមនុស្សសម្លាប់មនុស្សស៊ីមនុស្សហើយ ។

ទ្រី: ម៉ែចបានជាពូហ៊ានសន្និដ្ឋានថាអញ្ជឹង?

សៀ: ទេ! ខ្ញុំហ៊ានថាអញ្ជឹងហើយ បើថាអ្នកខុសអីនៅក្នុងកុកបន្តិចបន្តួចអីតែកាត់ថាដាក់កុកគឺដាក់  
កុកហើយ ។

ទ្រី: ថាអ្នកណាដែលខុសៗ ប្រឹងចាប់ដាក់កុកប្រឹង តើជាអ្នកណាខ្លះ?

សៀ: ខូចប្រឹងហើយ ។

ទ្រី: អត់ទេ អ្នកដែលគេចាប់ដាក់កុកហ្នឹងណា?

សៀ: ទេ! អាជ្ញាធរដែលគេមកចាប់ហ្នឹងគឺមានតែបញ្ជាវត្តាហ្នឹងហើយ ខ្ញុំចគាត់ថាហ្នឹងឯងទៅ ចាប់មិត្តនេះមួយមក?

ទ្រី: ហើយនៅក្នុងក្រុមបងសៀ ឯងមានអ្នកដែលគេចាប់អញ្ចឹងដែលអត់?

សៀ: មានមួយឈ្មោះអាតេននោះ បងអាហុននោះ?

ទ្រី: ម៉េ! បងសៀឯងនិយាយបន្តិចមើល?

សៀ: បងអាហុនហ្នឹងនៅក្នុងក្រុមជាមួយគ្នា នៅក្នុងក្រុមជាមួយគ្នាដែលនៅខាងក្រៅទេណា ហើយ មុនដំបូងអាហុនហ្នឹងគេជាប្រធានក្រុម ដល់ប្រជុំយប់ឡើងកសាងខ្លួននេះ ហើយអាហុនឯងនេះ មិនហ៊ានទិទានទេទៅទិទានគេផ្សេង ហើយដល់ពួកគេ ដែលមកស៊ើបការណ៍នោះ ហើយគេ ថាឯងនេះនិយមស្រុកខេត្តភូមិ ដល់អញ្ចឹងទៅនៅព្រលប់ឡើងនេះគេត្រូវចាប់អា ហុននេះទៅ ប្រជុំណែនាំជាមួយអ្នកធំគេដែលជាអាខុបហ្នឹងណា ហើយគេឲ្យហ្នឹងនេះទៅហៅ ដល់ទៅហៅ ហ្នឹងវាបាត់ មួយយប់អត់មានឃើញមកវិញ ដល់អញ្ចឹងទៅខុប ហ្នឹងគេប្រាប់មិត្តហ្នឹង ហ្នឹងឲ្យមកបង្កើនអ្នកណាឲ្យកាន់ជាមេក្រុមជំនួសសិនទៅ ពីព្រោះហុនគេទៅបំពេញភារកិច្ចថ្មី បាត់ទៅហើយ ខ្ញុំលឺគេថាអាភារកិច្ចថ្មីនេះបាត់ទៅរហូត ដល់អញ្ចឹងខ្ញុំទៅ សួរអាពៅនេះ ហើយអាពៅនេះវាថាចូលកុកបាត់ហើយ គេចាប់ដាក់កុកបាត់ហើយ ហើយខ្ញុំថាម៉េចបានជា ឯងដឹង អាពៅថាអញ្ជាបងអញស្រែកអញដឹង ហើយកាលហ្នឹងគេយកអាពៅហ្នឹងទៅយាម កុកបងឯងនេះទៀតណា គឺគេឲ្យមកយាមអាកុកដែលគេដាក់បងឯងនេះទៀត គឺពេលដែលគេ ដកអាហុនហ្នឹងមកចូលកុកហើយគេដកអាពៅហ្នឹងឲ្យចេញពី ក្រុមខ្ញុំឲ្យមកយាមនៅក្នុងកុកនេះ ទៀត ហើយខ្ញុំគេឲ្យទៅប្រជុំនៅក្រុមផ្សេងទៀត ហើយអាពៅវាប្រាប់ថាបងអញស្លាប់ ហើយ ហើយខ្ញុំថាម៉េចបានជាឯងដឹង ហើយនៅកាលហ្នឹងជួនគ្នានៅពេលបាយ ហើយខ្ញុំសួរថាអាពៅ ម៉េចហើយអា ហុន ជាប់កុកបាត់ហើយនៅទូលស្មែន វាស្រែកផ្តាំទៀតថាបើហ្នឹងនៅរស់រាន មានជីវិត ហ្នឹងទៅប្រាប់ម្តាយអញផង ថាអញរស់ហើយ ហើយអាហុនហ្នឹងនៅយាមកុកហ្នឹង នៅហ្នឹងអត់មានហ៊ានធ្វើអីទេ ពីព្រោះវាខ្លាចគេឆ្លើយដាក់បងប្អូន ហើយអាហុនវាអត់មាន ឆ្លើយដាក់បងប្អូនទៀត គឺអត់មានជាប់ប្រវត្តិអីទេ ។

ទ្រី: ហើយម៉េចបានជាពូជដឹងថាខ្ញុំជាអ្នកបញ្ជាឲ្យយកទៅ?

សៀ: គឺមានឯកសារដែលជាមេមកពីក្នុងនោះហើយថា បើគេថាបងខ្ញុំ ។

ទ្រី: គាត់និយាយថាម៉េច?

សៀ: បងខុបកន្លើរនោះ គេជាប្រធានដែលនៅក្នុងកុកនោះណា ..... គឺមកពីអាហ្នន់នឹងណាដែលខ្ញុំ  
និយាយមកពីដំបូងនោះ ណា ។

ទ្រី: ហើយពេលហ្នឹងបងសៀងននៅណាដែរ?

សៀ: ខ្ញុំនៅជាមួយហ្នឹងក្រុមគេដែលនៅខាងក្រៅនោះទេ ។

ទ្រី: តែពេលហ្នឹង តើបងសៀងននៅណា?

សៀ: ខ្ញុំនៅជាមួយហ្នឹងគេដែរ នៅដុះជាមួយគ្នា ។

ទ្រី: ពេលហ្នឹងយប់ឬថ្ងៃ?

សៀ: យប់ ។

ទ្រី: ប្រាប់ថាយ៉ាងម៉េច?

សៀ: ប្រាប់ថាមិត្តឯង បងឲ្យទៅបំពេញភារកិច្ចថ្មី ។

ទ្រី: ចឹងសៀងននៅហ្នឹងដែរ?

សៀ: ចុះពេលហ្នឹងមិនទាន់ចេញយាមឯណា មិនទាន់ចេញដើររុករានខាងក្រៅផង ។

ទ្រី: យប់ម៉ោងប៉ុន្មាន?

សៀ: ម៉ោង៧យប់ ។

ទ្រី: កំពង់ធ្វើអីពេលហ្នឹង?

សៀ: កំពង់ប្រជុំដីវិភាគតាមក្រុម ។

ទ្រី: ដល់ចឹងហ្នឹងមកទៅ?

សៀ: ដល់មកចឹងទៅថាមិត្តឯងបងឲ្យទៅបំពេញភារកិច្ច ។

ទ្រី: បងហ្នឹងនរណាគេ?

សៀ: បងហ្នឹងមានតែហ្នឹងហ្នឹងហើយ មាននរណាទៀតនៅហ្នឹង មានតែហ្នឹងហ្នឹងហ្នឹងហើយ  
មានតែហ្នឹង ហ្នឹងហ្នឹងហើយមានតែពីរ ហ្នឹងទេនៅហ្នឹងនោះ ។

ទ្រី: ហើយដល់ពេលហ្នឹងហ្នឹងបាត់ទៅមានពីរណាមកប្រាប់ឲ្យរើសមនុស្សថ្មីទេ?

សៀ: ហ្នឹងហ្នឹងគាត់មកទៀតគាត់ដូចជាមាននិសាជនិតដៃស្តាំណាស់ ថាឥឡូវរើសប្រធានថ្មីទៅ  
ព្រោះហ្នឹងទៅបំពេញភារកិច្ចឆ្ងាយហើយ ចឹងគេតែងតាំងទៅ អើខ្ញុំឡើងបានមេក្រុមថ្មីថ្ងៃដែរ ។

ទ្រី: ឡើងប្រធានក្រុម?

សៀ: ឡើងបានថ្មីថ្ងៃដែលអត់ចេះអក្សរហ្នឹងគេ ។

ទ្រី: ឡើងធ្វើអីខ្លះ?

សៀ: គេក្រាន់តែព្រមជុំជីវភាពទិទៀនអ្នកណាធ្វើខុសអ្នកណាធ្វើត្រូវ ស្វ័យទិទៀនអីហ្នឹងខ្ញុំអត់ចេះអក្សរខ្ញុំអត់ចេះនិយាយដូច គេទេ ។

ទ្រី: កាលហ្នឹងប៉ុន្មានថ្ងៃប្រជុំមួយដង?

សៀ: បីថ្ងៃប្រជុំមួយដងកាលហ្នឹង ។

ទ្រី: គេនិយាយពីអីខ្លះទៅ?

សៀ: គេប្រជុំថា កុំឲ្យដើរហើរអី កុំឲ្យមានខុសសីលធម៌ ប្រយុទ្ធនឹងប្រយុទ្ធចេញអីគឺមានតែប៉ុណ្ណឹង ។

ទ្រី: បងសៀងឯងធ្លាប់ធ្វើជាប្រធានក្រុម តើនៅក្នុងមួយក្រុមមានប៉ុន្មាននាក់?

សៀ: មាន១២នាក់ ដល់តែគេដកមេមួយទៅនៅសល់តែ១១ ដល់តែគេដកមួយទៀតទៅតែមិនដឹង ជាគេដកយកទៅណា នៅសល់តែ១០ទេ ដល់តែ៣-៤, ៥ ថ្ងៃគេដកក្រុមនោះខ្លះទៅ គេចេះ តែដកមួយក្រុមមួយៗទៅហើយចេះតែអស់ៗ ទៅតែមិនដឹងជាគេដកយកទៅណា ដល់តែ អញ្ជើញទៅក៏វាចេះតែឡូកឡាំគ្នាទៅ បើថាទៅជាមួយគ្នារហូតមានអីគឺនៅតែ ចេះតែចាំគ្នាហើយ ស្គាល់គ្នាបាត់ហើយ ដូចថាទៅបាត់៣-៤ ៥ ថ្ងៃដកយកទៅបាត់ទៅ ឲ្យនៅទៅនៅឯណាមិនដឹង ស្រាប់តែគេដកអាក្រុមនោះមកនៅជាមួយទៅ តើនរណាគេទៅស្គាល់គ្នាបើអត់ដែលស្គាល់គ្នា ដង គឺនៅចាំគ្នាតែមួយភ្លែតៗ អញ្ជើញបានតែថាវាពិបាកនិយាយរឿងរាយរាប់ប្រាប់ពីក្រុម ណាស់ អាចនេះបើនិយាយទៅនៅក្នុងក្រុមក៏ឃើញ ការដាក់ស្តង់ដារគឺមានតែប៉ុណ្ណឹងណា ខ្ញុំប្រាប់ អញ្ជើញតែហួនទៅ បើថាពីក្រុមវិញគឺវាដកដូចនៅក្នុងថ្នាក់ល្អនៃអញ្ជើញឯង បានជាខ្ញុំប្រាប់បង ទ្រីឯងហ្នឹងគឺមកពីវាមិនដែល តែបើថាគេឲ្យយើងកាន់នៅក្នុងក្រុមដូចជានៅសហករណ៍យើងនេះ គឺវាក្មេងទេ គឺមួយថ្ងៃដកមួយថ្ងៃចេញ មួយថ្ងៃចូល ហើយអាអ្នកចូលមកទើបតែហ្នឹងស្គាល់ គ្នាបានពីថ្ងៃដកគ្នាទៅទៀតៗ អញ្ជើញបានតែថាវាពិបាកអារឿងដកហ្នឹងណា ហើយបើថាសួរពី រឿងឈ្មោះគឺអត់មានស្គាល់ទេ បើថាស្គាល់គឺមានតែ ហ៊ុយហ្នឹងតែហួន ។

ទ្រី: ហ៊ុយហ្នឹងឈ្មោះពេញ ឈ្មោះអីដែរ?

សៀ: ទេ! ខ្ញុំអត់មានស្គាល់ឈ្មោះគេអ្នកធំៗទេ ខ្ញុំអត់មាននៅជិតអ្នកធំៗទេកាលហ្នឹង គឺមានស្គាល់ តែឈ្មោះហ៊ុយហ្នឹងហើយ ក្រៅពីហ្នឹងគឺអត់មានស្គាល់ទេ ហើយបងហ៊ុយពន្ធភាគីឈ្មោះមុត ភាគីបានគ្នានៅក្នុងទទួលស្នែងជំនាន់ ប៉ុល ពត ហ្នឹង ដែរ ហើយបងខ្ញុំនេះគឺភាគីមានកូនបីអ្នក តែមិនដឹងជាភាគីរៀបអីនៅឯណាខ្ញុំអត់ដឹងដែរ ។

ទ្រី: ពេលហ្នឹងមានធ្លាប់ឃើញប្រពន្ធភាគីនៅហ្នឹងដែរទេ?

សៀ: ភាគីស្នាក់នៅហ្នឹងទាំងអស់ហើយ បើភាគីដើរមកហូបបាយនៅសហករណ៍ជាមួយកងទ័ពដែរ ។

ទ្រឹ៖ ប្រពន្ធភារកំរងម៉ែច?

ស្រ្រី៖ ប្រពន្ធភារកំរងស្តើងហើយខ្មៅ តែមិនជាខ្មៅប៉ុន្មានទេ?

ទ្រឹ៖ ប្រពន្ធភារកំរងឈ្មោះអី?

ស្រ្រី៖ ទេ! ខ្ញុំអត់មានហ៊ានសួរគេទេ សួរឈ្មោះប្រពន្ធកម្មារិបាលកងពលនោះតើអ្នកណាទៅហ៊ានសួរ បើខ្លាចគេចង់ឆាប់ ហើយមានអ្នកណាទៅហ៊ានសួរនោះ បើអត់ទាំងហ៊ានទៅអែបជាមួយហ្នឹងគេ ជងអ្នកណាទៅហ៊ានសួរឈ្មោះប្រពន្ធកេនោះ បើមួយម៉ាត់ដាច់កម្រយម៉ែកនោះ ។

ទ្រឹ៖ ហើយម៉ែចបានជានាំគ្នាខ្លាចខ្លាចខ្លាំងម៉្លះ ហើយអ្វីដែលធ្វើឲ្យបងស្រ្រីឯងខ្លាចកាត់ខ្លាំងម៉្លះ?

ស្រ្រី៖ គេវាលើញអាហ្នឹងណា ឃើញអាខ្សែរភ្លើងអាឆក់អាបែកហ្នឹងណា ឃើញអាទៅបាត់ៗអញ្ជឹង ណា បើថានៅនិយាយតទល់ជាមួយដូចជាបងឯងអញ្ជឹងស្មានតែថាខ្ញុំខ្លាច និយាយតទល់ជាមួយ អញ្ជឹងបានស្មានតែខ្ញុំខ្លាច តែបើនិយាយជា មួយកាត់ហើយយប់ឡើងបាត់អញ្ជឹងល្អមុខ គឺខ្ញុំខ្លាចនៅត្រង់ហ្នឹងតើ គឺមិនចាំបាច់រែមិនចាំបាច់ដេរ គឺនៅចាំតែល្ងាចវា មកអូសក្បាល ទៅតែម្តង ។

ទ្រឹ៖ កូនៗកាត់ប៉ុណ្ណាៗ កូនភាខុច?

ស្រ្រី៖ អាបងគេកំរិតនេះ ។

ទ្រឹ៖ ស្រីប៉ុន្មានប្រុសប៉ុន្មាន?

ស្រ្រី៖ ស្រីពីរប្រុសមួយ តែមិនដឹងជាឆាប់ជារសទេពីព្រោះពេលដែលបែកហ្នឹងគឺខ្ញុំអត់បានដឹងដែរ ពីព្រោះកាត់រត់ទៅមុខខ្ញុំ ទៀត អ្នកធំៗគេរត់ទៅមុខពួកខ្ញុំទៀត ។

ទ្រឹ៖ បងស្រ្រីពីឆ្នាំ៧៥ - ៧៧

តើបងស្រ្រីឯងមានដែលឃើញអ្នកណាម្នាក់ទៀតធ្វើទារុណកម្មទៅលើមនុស្សម្នាក់ទៀតដោយ សារតែមូលហេតុសសាសនាដែលឬទេ ធ្វើបាបគេដោយសារតែគេកាន់សាសនាចាម សាសនា ព្រះពុទ្ធអីចឹងណា?

ស្រ្រី៖ មានតែពួកអាពតហ្នឹង គឺមានតែខ្លាចហ្នឹងហើយដែលជាអាពត គឺមានតែខ្លាចហ្នឹងហើយគឺមិនថា ចាមចិនអីទេ ឲ្យតែកាត់ចាប់បានគឺដឹងតែពីសម្លាប់ទាំងអស់ហ្នឹង ទោះជាពួកអាមេរិកកាំងក៏ ដោយ អាហ្នឹងគឺមានតែខ្លាចហ្នឹងហើយដែលនៅក្នុងកុកទូលស្មែងហ្នឹងហើយ សួរអញ្ជឹងបានខ្ញុំ ដឹង តែបើថាសួរខ្ញុំច្រើនគឺខ្ញុំអត់មានចាំទេ គឺសួរខ្ញុំតាមវាក្តីអញ្ជឹងបានខ្ញុំចាំ ។

ទ្រឹ៖ បងស្រ្រីឯងធ្លាប់ឃើញ នៅពេលដែលគេធ្វើបាបមនុស្សធ្វើទារុណកម្មមនុស្សអីដោយសារ មូលហេតុសសាសនា?



សៀ: ព្រោះតែពួកវាបំបាត់ព្រះពុទ្ធសាសនាហ្នឹងហើយ បានជាពួកវាវែនោះ បើនៅនៅការពសាសនា ដូចជានៅរាល់ថ្ងៃនេះតើ មានអ្នកណាទៅហ៊ានវែ ពីព្រោះនៅជំនាន់នោះហើយដែលពួកវា ហ៊ានវែ ហ៊ានសម្លាប់មិនថាអ្នកល្អមិនថាអ្នកអាក្រក់ គឺមានបុណ្យមានទានឯណា ។

វិណា: មានឃើញផ្ទាល់ដូចជាម្នាក់ហ្នឹង ត្រូវគេចាប់យកទៅដោយសារកាន់សាសនា អីចឹងណាមាន ធ្លាប់ឃើញដែលទេ?

សៀ: អត់មានឃើញទេ អត់មានឃើញសាសនាណាជនជាតិណាទេ គឺឲ្យតែចូលគឺចាប់សូម្បីតែពួក អាមេរិកកាំងឲ្យតែចាប់បាន ដាក់ចូលទៅក្នុងហ្នឹងទាំងអស់ មិនថាសាសនាណាអីឯណាទេ មិនថាចាមមិនថាចិនយួនអីទេ ។

ទ្រី: បងសៀ ឯងធ្លាប់ឃើញនៅពេលណា ធ្លាប់ដឹងនៅពេលណាដែររឿងហ្នឹង ហើយនៅពេល ហ្នឹងបងសៀឯងកំពុងតែធ្វើអី ហើយនៅកន្លែងណា?

សៀ: ខ្ញុំនៅយាមនៅខាងក្រៅកុកខ្លួនស្ងួនហ្នឹងហើយ ពីព្រោះអីក៏ឃើញមានយួនគេដឹកយកមកកន្លែង ហ្នឹងដែរសម្លាប់នៅ កន្លែងហ្នឹងដែរ ។

ទ្រី: បងសៀឯងបានឃើញផ្ទាល់ឬក៏លឺគេនិយាយ?

សៀ: រឿងហ្នឹងគឺខ្ញុំបានឃើញផ្ទាល់ ពីព្រោះខ្ញុំបានឃើញគេដាក់ឡានមកបានជាខ្ញុំថា គឺខ្ញុំឃើញជាក់ ស្តែងការពិតរបស់ខ្ញុំបាន ជាខ្ញុំនិយាយ ។

ទ្រី: ឃើញនៅកន្លែងណាដែរបងសៀ?

សៀ: ឃើញនៅមាត់ប្រកបចូលនៅលូរទឹកស្អុយ តែខ្ញុំមិនដឹងជានៅកន្លែងណា ឃើញឡានគេបត់ចូល ពីប្រកបចូលស្ពានទៅទេណា ។

ទ្រី: ហើយម៉េចបានជាពូជីងថាជារៀងណាម?

សៀ: ចុះបើម្នាក់គេក្រឡុសកូស បើខ្ញុំធ្លាប់ទៅវែយួនដែរមិនស្គាល់ ។

ទ្រី: គេហាក់ម្នាក់គេ?

សៀ: បា! គេពាក់អាម្នកផ្កាយគេ ។

ទ្រី: ចុះគេយកមកពីខាងណាដែរ?

សៀ: ទេ! អារឿងដែលគេយកមកពីខាងណាគឺខ្ញុំអត់មានដឹងទេ ដឹងតែយួនតែហ្នឹងឲ្យតែឃើញថាជា ម្នាក់ហ្នឹងគឺដឹងតែថាយួនតែ ហ្នឹង ។

ទ្រី: ហើយក្រោយមកពួកហ្នឹងគេធ្វើម៉េចទៀត?

សៀ: មលដល់អញ្ជើងទៅ គេដាក់ខ្នោះទៅណា ។

ទ្រឹ៖ ក្រោយមកគេយកទៅណាដែរ?

សៀ៖ មិនដឹងជាគេយកទៅកន្លែងណា ក៏ដូចជាខ្ញុំរៀបរាប់ពីដើមមកអញ្ជឹងក៏ខ្ញុំអត់មានដឹង មិនដឹងជា គេយកទៅសម្លាប់នៅ កន្លែងណាក៏ខ្ញុំអត់មានដឹងទេ ។

ទ្រឹ៖ ក្រោយមកពួកហ្នឹងចេញពីកុកហ្នឹងអស់ទៅអញ្ជឹង?

សៀ៖ គេចេញ ដូចខ្ញុំនិយាយថាបើគេចេញគឺនៅលើអាពោធន៍ណោះទេ ពីព្រោះគេជាអ្នកនៅយាម កុកនៅក្នុងហ្នឹង គឺអ្នកចូល ហើយហ្នឹងអ្នកចេញគឺនៅលើអាពោធន៍ណោះទេ អ្នកដែកនៅខាងក្រៅ គឺគ្រាន់តែដើរយាមទេ ។

ទ្រឹ៖ ពេលដែលយាមហ្នឹង តើបងសៀងមានបានឃើញអីខ្លះកើតឡើងដែលទេបងសៀ មានបាន ឃើញអីច្បាស់លាស់ ដែលទេបងសៀ?

សៀ៖ គឺមានឃើញគេដាក់ខ្នោះតែប៉ុណ្ណឹង ឃើញតែគេដាក់ខ្នោះហើយបណ្តើរចូលទៅកុកទេ គឺគ្រាន់ តែឃើញប៉ុណ្ណឹងគឺយើងដើរ ចេញទៅបាត់ហើយ អត់មានហ៊ាននៅទៀតទេ អាហ្នឹងក៏ខ្ញុំឃើញ ៣-៤ ៥ដងហើយគឺទាល់តែខ្ញុំចេញមកហ្នឹង ។

ទ្រឹ៖ បងសៀងឃើញហ្នឹង តើពួកណាខ្លះទៅ?

សៀ៖ ឃើញតែយួន ឃើញបូព៌យើងហ្នឹង ខ្មែរយើងហ្នឹងតែខ្ញុំវាមិនស្គាល់ ហើយក៏អត់មានបានដឹង ហើយទៅសួរគេដែរ គឺគ្រាន់តែឃើញគេបង ឃើញតែម្នាក់អញ្ជឹងទៅក៏ដឹងថាអានេះគឺជាពួកបូព៌ អានេះជាពួកយួនអញ្ជឹងទៅ ។

ទ្រឹ៖ គេមានដែលនិយាយប្រាប់បងសៀងថាមូលហេតុអីបានជាគេចាប់ពួករៀតណាមហ្នឹងមក មូលហេតុអីបានជាគេចាប់ ពួកចាមហ្នឹងមកអី មានដែលលីគេនិយាយអញ្ជឹងដែលទេ?

សៀ៖ អត់ដឹងទេ អាជឿនខូចខិលអីក៏អត់មានដឹងទេ ពីព្រោះយើងវាអត់បានដឹងហើយមិនសូវជា ស្គាល់គេផង ។

ទ្រឹ៖ អត់មានដែលធ្លាប់ស្គាល់អ្នកដែលគេចាប់មកដែលទេ?

សៀ៖ អត់មានទេ ។

ទ្រឹ៖ ដូចថាមានក្រុមបងសៀង ក្រុមគេផ្សេងៗទៀត?

សៀ៖ អត់មានស្គាល់ទេ គឺមានតែអាពោធន៍មួយទេដែលគេដកពីក្រុមខ្ញុំទៅយាមនៅខាងក្នុងនោះ គឺមាន តែអាពោធន៍មួយទេដែលគេ ដកពីក្រុមខ្ញុំដែលនៅខាងក្រៅនេះចូលទៅក្នុងមួយហ្នឹងទេ គេឲ្យចូល ទៅមើលអ្នកកុកហ្នឹងណាក៏មានតែវាទេដែលបានចូល ទៅខាងក្នុងនោះ ។

ទ្រឹ៖ អញ្ជឹងក្រុមបងសៀ ឯងគេដកបងពៅទៅ ឲ្យចូលទៅយាមនៅខាងក្នុង?

សៀ: បាទ! ។

ទ្រី: ចុះមានគេចាប់ក្រុមបងសៀងអីទៅសម្លាប់ដែលទេ?

សៀ: គឺមានតែអាហ្នឹងបងអាពេហ្នឹងមួយទេ ។

ទ្រី: គាត់ខុសអីដែលកាលហ្នឹង?

សៀ: ទេ! មិនដឹងជាខុសរឿងអីដឹង ខុសអាណាទិទានក្នុងបន្តិចបន្តួច ។

ទ្រី: ចុះពេលដែលគេមកចាប់ហ្នឹងទៅ តើមាននិយាយថាហ្នឹងខុសអីដែលទេ?

សៀ: អត់ទេ គឺមានតែថាខុសគឺគេចាប់បញ្ជូនទៅបំពេញភារកិច្ចថ្មីតែប៉ុណ្ណឹងទេ ។

ទ្រី: កាលហ្នឹងពីណាគេដែលថាមកដកទូទៅបំពេញភារកិច្ចថ្មី?

សៀ: បងប្រើ បងប្រើហ្នឹងសូម្បីតែបងគាត់បងរ៉ាន់ហ្នឹងក៏នេះដែរណា ។

ទ្រី: ពីណាខ្លះទៀតដែលបានដឹងរឿងថាបងហ្នឹងត្រូវបានគេចាប់ទៅ?

សៀ: ទេ! អត់មានពីណាគេដឹងដឹងបើគេថាទៅបំពេញភារកិច្ចថ្មី ទាល់តែអាពេហ្នឹងចូលទៅយាមបាន ឃើញបងវា ហើយគឺដឹង តែគេចាប់បញ្ជូនទៅឯណោះទៅឯណោះហ្នឹងណា កងទ័ពដឹងស្រាប់ ហើយគេម៉ែនណាគេស្រេចតែគេ ។

ទ្រី: អញ្ចឹងនៅពេលដែលបងពេមកប្រាប់បងសៀង បានបងសៀងដឹងថាហ្នឹងជាប់កុក?

សៀ: បាទ! ។

ទ្រី: អញ្ចឹងបានន័យថាភារកិច្ចថ្មីរបស់គេហ្នឹងម៉េចដែរ?

សៀ: គឺជាប់កុក គឺមានយកទៅកាន់កាប់នៅឯណាឯណាណា គឺយកទៅដាក់កុក ។

ទ្រី: ចុះអាណាដែលយកទៅធ្វើភារកិច្ចថ្មីហ្នឹង តើមានអ្នកផ្សេងទៀតដែលគេយកទៅហើយគេប្រាប់ ថាយកទៅបំពេញភារកិច្ចថ្មីទៀតដែលទេ?

សៀ: បើទៅបំពេញភារកិច្ចផ្សេងគឺមាន គឺគេដកយកទៅកាន់កាប់គល់លំដាប់ម៉ែន១២, ម៉ែន១ អីនៅព្រៃសរមិនទាន់បាន មកស៊ីដង គេអត់មានឲ្យស៊ីបាយទេអាហ្នឹងកងទ័ព ។

ទ្រី: តើបងពេឯងមានដែលឃើញអ្នកណាម្នាក់បំប្លែងវាឲ្យធម៌ឬក៏ស្នាដៃសិល្បៈអីដែលទេ?

សៀ: អត់ដែលឃើញទេ គឺអត់មានដឹងហ្នឹង ។

ទ្រី: មានដែលលឺគេនិយាយពីរឿងហ្នឹងដែលទេ?

សៀ: អត់ទេ អត់មានដែលលឺទេ ។

ទ្រី: អត់មានដែលឃើញអ្នកណាម្នាក់រៃអ្នកល្មោងអីទេ?

សៀ: អត់ទេ តែបើថាអាណាទិទានរៃរឿងអីខ្ញុំអត់ដឹងដែរ ពីព្រោះអត់ឃើញ ។

ទ្រឹ៖ អត់មានដែលឃើញគេចាប់មកទូលស្មែងអីទេ?

ស្មៀ៖ អត់ទេ គេអត់មានដែលប្រាប់ថាត្អូកុនត្អូកុនល្ងោនអីទេ បើគេមិនដែលប្រាប់យើងផង តើអ្នកណាទៅដឹង ។

ទ្រឹ៖ ចុះពូមានដែលស្គាល់អ្នកចំរៀងល្បីៗ ដែលទេ?

ស្មៀ៖ អត់ស្គាល់ទេ ។

ទ្រឹ៖ មានដែលឃើញគេបំផ្លាញវត្តអីទេ?

ស្មៀ៖ អត់មានដែលឃើញទេ ហើយខាងកងទ័ពខ្ញុំក៏អត់មានដែលបានចេញទៅក្រៅដែរ បើអ្នកដែលនៅខាងក្រោយនៅតាម សហករណ៍អីដែលនៅខាងក្រោយ អ្នកដែលគេសម្លាប់ឪពុកម្តាយ ខ្ញុំអីអាហ្នឹងគឺមានប្រវត្ត គឺមានអ្នកដែលនៅរស់នៅ គគោក ។

ទ្រឹ៖ ចុះវិហារអ៊ុស្វាមអីមានដែលឃើញដែលទេ?

ស្មៀ៖ ថាខ្ញុំអត់ស្គាល់ទេ គឺពេលដែលទៅនៅខាងហ្នឹងក៏អត់មានដែលវិហារអ៊ុស្វាមអីទេ ពេលដែលមកដល់ភ្នំពេញក៏ខ្ញុំអត់មាន ស្គាល់វត្តផង ខ្ញុំថាតែដុះថ្មទាំងអស់ផង ។

ទ្រឹ៖ ចុះបងស្មៀងនៅភ្នំពេញដែលតើ ម៉េចបានជាអត់ស្គាល់វត្ត?

ស្មៀ៖ ចុះមកនៅភ្នំពេញក៏ទើបតែហ្នឹងចេញពីនោះមក មានដែលទៅស្គាល់វិហារចាមឯណា បើទៅត្រង់ណាក៏កំពូលៗ បើនៅយូរទៅគ្រាន់ស្គាល់ តែបើទើបតែហ្នឹងមកបានមិនទាន់បានស្គាល់គ្រប់ជ្រុងជ្រោយផង ។

ទ្រឹ៖ អញ្ជើងបងស្មៀងដឹងតែពីរឿងដែលគេសម្លាប់មនុស្សនៅក្នុងកុកទូលស្មែងហ្នឹងតែហ្នឹង?

ស្មៀ៖ បាទ! គឺខ្ញុំដឹងតែពីរឿងដែលគេសម្លាប់មនុស្សនៅក្នុងកុកទូលស្មែងហ្នឹង ចុះបើខ្ញុំជាអ្នកយាមនៅខាងក្រៅឃើញតែគេចាប់ មកអញ្ជើង ចូលទៅក្នុងកុកទូលស្មែងក៏ខ្ញុំបានឃើញជាក់ស្តែង ។

ទ្រឹ៖ តែអត់មានដែលបានឃើញគេសម្លាប់មនុស្សនៅក្នុងទូលស្មែងហ្នឹងទេ?

ស្មៀ៖ អត់មានឃើញទេ គេសម្លាប់នៅក្នុងហ្នឹងក៏យើងមិនដឹង គេមិនសម្លាប់នៅក្នុងហ្នឹងក៏យើងមិនដឹងដែរ ។

ទ្រឹ៖ ចុះអត់មានដែលបានចូលទៅក្នុងទេអញ្ជើង?

ស្មៀ៖ អ! ចូលទៅអត់បានទេ ។

ទ្រឹ៖ ចុះអត់មានដែលលឺអ្នកយាមគ្នាឯងអី គេនិយាយថាមានការសម្លាប់មនុស្សនៅក្នុងកុកទូលស្មែងអីមានដែលលឺទេ?

សៀ: អត់មានទេ អាពោអ្នកយាមនៅក្នុងនោះក៏មានដែលបានឃើញគេសម្លាប់នៅក្នុងនោះដែរ ក៏មានតែដឹកឡានចេញទៅ ខាងក្រៅ ។

ទ្រី: គេដឹកទៅហ្នឹង តើគេដឹកចេញទៅណា?

សៀ: ទាល់តែអាពោបានវ៉ានឹង ។

ទ្រី: អត់ទេ តែបងសៀងមានដឹងថានៅពេលដែលគេដឹកចេញទៅហ្នឹង តើគេដឹកយកទៅកន្លែងណា?

សៀ: ទៅអន្លង់ខ្សែកអីទេ ដូចជានៅអីដើមឯកគេនោះ ។

ទ្រី: តែអាពោនៅពេលដែលគេធ្វើទារុណកម្មអីណាបងសៀ តើមានដល់ថ្នាក់ស្លាប់ដែលទេនៅពេលដែលគេសួរចម្លើយអីនោះ?

សៀ: ពួកខ្ញុំនៅខាងក្រៅក៏អត់មានដែលឃើញទេ តែមានក្នុងឯងប្រាប់ វាថាវៃក្នុងដល់ហើយឆក់ខ្សែភ្លើង អាណាគេគ្រង់ ឆ្លើយទៅឆ្លង់អស់ហើយអត់មានដឹងអីទេ ។

ទ្រី: បងសៀងមានដែលដឹងថា មានគេរំលោភអ្នកទោសស្រីៗ នៅក្នុងកុកហ្នឹងដែលទេ?

សៀ: ខ្ញុំមិនដឹងទេ ក៏អត់ដឹងហើយទាល់តែគេអ្នកដែលនៅក្នុងហ្នឹងហ្នឹងបានដឹង ។

ទ្រី: អញ្ចឹងគឺគ្រាន់តែមានដឹង?

សៀ: បា! ពីព្រោះគេជាអ្នកយាមនៅក្នុងគឺដឹង ប៉ុន្តែបើនៅផ្នែកខាងខ្ញុំក៏អត់មានដឹងទេ ប៉ុន្តែពេលដែលគេហៅខ្ញុំទៅសួរហ្នឹង ក៏ខ្ញុំបានដឹងតាមឯកសារថាអ្នកទោសហ្នឹងក៏មានដែរ តែពេលដែលគេសួរខ្ញុំក៏ខ្ញុំអត់ដឹងទាំងអស់ ។

ទ្រី: ចុះអត់មានដែលលឺក្នុងដឹងដែលជាអ្នកយាមនិយាយថា អូរ!មានឃើញគេរំលោភអ្នកទោសអី?

សៀ: ហើយក្រៅពីហ្នឹងក៏អត់ មាន ពីណាដឹងទេ គឺទើបតែដឹងនៅពេលឥឡូវនេះទេ ទើបតែគេមកសួរចម្លើយការពិតនេះទេ ប្តី!បើចិនជាហ៊ានទៅសួរនៅ កាលនោះគឺឯងបំបាត់ហើយ បើគ្រាន់តែនិយាយក្នុងមិនបានផង..... អាប្រឹកបានវ៉ានឹងពី ព្រោះវាជាអ្នកឆក់ខ្សែភ្លើងអីអាហ្នឹងបានវ៉ាជាអ្នកដឹង គេជាអ្នកវៃអង្គុលីលេខបានដឹងពីព្រោះ ជាគេជាអ្នកវៃឈ្មោះអ្នកទោសចេញអ្នកទោសចូល ពេលដែលគេសួរវាមិននៅអង្គុយវៃនៅកន្លែងហ្នឹង អាហ្នឹងមិនអញ្ចឹង គេជាអ្នកវៃឯកសារ អ្នកទោសអីគេមិនអង្គុយនៅអមអ្នកដែលគេសួរចម្លើយ ហើយអត់ឆ្លើយគ្រាន់តែប៉ុណ្ណឹងខ្លាចឯងបំបាត់ដែរ ចុះកាលនៅជំនាន់នោះ មិនខ្លាចឯងបំបាត់ ផង

ទ្រី: ចុះបងសៀងខ្លាចឯងបំបាត់ដែលទេ?

សៀ: អត់ខ្លាចទេ លែងខ្លាចឯងបំបាត់ហើយអាយុប៉ុណ្ណោះហើយចូលហារហើយ ។

ទ្រឹ៖ បងសៀនៅពេលបន្តិចទៀតនេះ ខាងរដ្ឋាភិបាលខ្មែរយើងហើយហ្នឹងអង្គការសហប្រជាជាតិ គេបំរុងបង្កើតតុលាការមួយ ដើម្បីកាត់ទោសមេដឹកនាំជាន់ខ្ពស់ខ្មែរក្រហម តើបងសៀឯង មានដែលលើដំណឹងពីរឿងហ្នឹងដែលទេ?

សៀ៖ លីយូរដែរហើយ ប៉ុន្តែខ្ញុំភ្លេចហើយ ។

ទ្រឹ៖ លីគេនិយាយថាម៉េចខ្លះ?

សៀ៖ លីគេកាត់ទោសមេខ្មែរក្រហម តែខ្ញុំមិនសូវចាំធ្លាប់លឺតាមប៉ុស្តិ៍រ៉ងដែរ ។

ទ្រឹ៖ ហើយបងសៀយល់ថាការបង្កើតតុលាការហ្នឹង តើវាមានប្រយោជន៍ដែរអត់?

សៀ៖ ខ្ញុំមិនហ៊ានថាដែរ តែត្រូវតែគេបង្កើតតុលាការក៏វាមានប្រយោជន៍ហើយ ។

ទ្រឹ៖ តើវាមានប្រយោជន៍អីខ្លះទៅបងសៀ នៅពេលដែលយើងបង្កើតតុលាការកាត់ទោស ខ្មែរក្រហម?

សៀ៖ ប្រយោជន៍ដល់ប្រទេសជាតិ មិនមានអ្នកខូចអ្នកណាអាក្រក់ អត់មានពីណាក្បត់ ។

ទ្រឹ៖ ចុះពីណាខ្លះដែលជាមេដឹកនាំខ្មែរក្រហមធំៗ ?

សៀ៖ ខ្ញុំអត់ស្គាល់ទេ លឺតែឈ្មោះតែយើងមិនស្គាល់ ។

ទ្រឹ៖ មានឈ្មោះអីខ្លះ?

សៀ៖ មេដឹកនាំម៉ុក, សុន សេន, ខៀវ សំផន, ឆន ជា, ហ៊ុំ នឹម. តែអ្នកទាំងអស់ហ្នឹងគឺលឺតែ ឈ្មោះទេតែមិនដែលបាន ឃើញមុខទេ ហើយមើលសេតុងអីនោះអាហ្នឹងគេជាអ្នកដែលមកពី ចិន ។

ទ្រឹ៖ ហើយបងសៀនៅពេលដែលមានតុលាការអញ្ជឹង ហើយអ្នកដែលជាខ្មែរក្រហមនៅខាងក្រោម ៗអញ្ជឹងតុលាការគេអត់ មានកាត់ទោសទេ តើបងសៀយល់ថាគេធ្វើអញ្ជឹងតើវាត្រឹមត្រូវ ដែលទេ?

សៀ៖ អត់ត្រឹមត្រូវទេ បើថាកាត់ទោសមេធំៗគឺត្រូវកាត់ទោសអ្នកដែលនៅតាមសហករណ៍នេះ ដូចជាអាមីអាអីនេះ ដែលពួកវាជាអ្នកសម្លាប់ឪពុកម្តាយខ្ញុំ ក៏ត្រូវប្រមូលឯកសារឲ្យអស់ ពីព្រោះប្រជាជនដែលគេប្រាប់ខ្ញុំដូចជាអាយី, អាយេងអីនេះគឺនៅបាត់ដំបង ក៏ពួកអាហ្នឹង ហើយដែលជាអ្នកសម្លាប់នៅតាមសហករណ៍រាប់ម៉ឺនរាប់សែននោះ ។

ទ្រឹ៖ អញ្ជឹងបានន័យថាបងសៀ ឯងចង់ឲ្យកាត់ទោសកូនទាហានខ្មែរក្រហមដែលនៅតាមភូមិ ឃុំទៀត?

សៀ៖ គឺឲ្យវាមកទាំងអស់អញ្ជឹងតែហ្នឹង បើថាអត់កាត់ក៏អត់កាត់ទាំងអស់តែហ្នឹង ។

ទ្រី: អញ្ជឹងបើកាត់កាត់ទាំងអស់ បើអត់ក៏អត់ទាំងអស់?

សៀ: បើថាអត់ក៏អត់ទាំងអស់ ។

ទ្រី: ចុះបងសៀងធ្វើជាខ្មែរក្រហមដែរទេ?

សៀ: ខ្ញុំធ្វើជាខ្មែរក្រហមក៏កាត់ទាំងខ្ញុំទៀតទៅ គឺថាអ្នកដែលជាប់ជាអាពាហ៍ពិពាហ៍ប៉ុន្មានក៏ត្រូវកាត់ទាំងអស់ ។

ទ្រី: ម៉េចបានជាធ្វើអញ្ជឹងបងសៀ?

សៀ: សូម្បីតែ ហ៊ុន សែន ក៏ខ្ញុំឲ្យកាត់ពីព្រោះកាត់ធ្វើជាខ្មែរក្រហមដែរ ។

ទ្រី: ចុះអាហ្នឹងបើគេកាត់ទាំងអស់ទៅ តើបងសៀងយល់ថាម៉េចដែរ?

សៀ: អាហ្នឹងក៏វាសមស្រប ។

ទ្រី: អញ្ជឹងបានន័យថាអ្នកទាំងអស់គ្នាគឺសុទ្ធតែមានកំហុសអញ្ជឹង?

សៀ: ពីព្រោះជាប់ប្រវត្តិទាំងអស់ហើយ ។

ទ្រី: ជាប់ជាប់ប្រវត្តិប៉ុន្តែគេ.....?

សៀ: ឲ្យតែជាប់ប្រវត្តិអាពាហ៍ហើយ

គឺថាឲ្យតែមេខុសហើយក៏ត្រូវតែពួកអាក្រក់ទៅតាមដែរតាមខ្សែរបណ្តាញ បើថាកាត់ទោសតែមេណាម្នាក់ដែលសម្លាប់គេ អាហ្នឹងក៏ខ្ញុំឯកភាព បើសិនជាអ្នកដែលមិនបានសម្លាប់ក៏ជាប់ ហើយអាអ្នកដែល សម្លាប់គេហើយក៏អត់ជាប់អាហ្នឹងក៏ខ្ញុំវាតូចចិត្តទៅវិញ ។

ទ្រី: តែគុណការគេចង់តែកាត់ទោសមេខ្មែរក្រហម៥ - ៦ នាក់នៅខាងលើ ដែលជាអ្នកធំៗទេ?

សៀ: អាហ្នឹងក៏ថ្នាក់ច្បាប់ ក៏គេកាត់ទៅក៏តាមថ្នាក់ច្បាប់ ហើយអាជឿនដែលគេថាកាត់ហ្នឹងគឺគេប្រុងកាត់យូរហើយ នៅតែកាត់ៗនេះ..... ហើយអាកាត់នេះខ្ញុំឈ្លោះជាមួយហ្នឹងប្រពន្ធខ្ញុំហើយទៅវែកឯណោះទៅ ទៅវែកវានៅល្អតែ ប្រពន្ធខ្ញុំដែលទេមើលទៅ ក៏ខ្ញុំនឹកឃើញតែប៉ុណ្ណឹងទេ ។

ទ្រី: ចុះខុបមារថាទៅពេលដែលមានគុណការកាត់ទោសមេដឹកនាំខ្មែរក្រហម ហើយបងសៀងធ្វើជាអ្នកយាមអីនៅទូលស្មែន ហើយបើគេចង់ឲ្យបងសៀង ធ្វើនិយាយប្រាប់ពីរឿងរ៉ាវដូចដែលបងសៀងនិយាយប្រាប់ខ្ញុំហ្នឹង តើបង សៀងធ្វើអាចទៅនិយាយប្រាប់គុណការបានដែលអត់?

សៀ: រឿងឯកភាពក៏ឲ្យតែប្រមូលក្នុងឯកសារអ្នកដែលនៅទូលស្មែនទាំងអស់ ។

ទ្រឹះ តែសំនួរគេសួរថា តើបងសៀង ឯងហ៊ានទៅដែរអត់ ទៅនៅពេលហ្នឹងគឺទៅនិយាយប្រាប់ គុណការ?

សៀង៖ ប៉ុន្តែបើទៅតែខ្ញុំគឺមិនមែនធ្វើតែខ្ញុំទេណា គឺត្រូវតែទៅទាំងអស់គ្នាសួរចម្លើយទាំងអស់គ្នា ។

ទ្រឹះ ហើយពីណាខ្លះដែលបងសៀង ឯងថាទៅដែរនោះ?

សៀង៖ ចុះដូចជាហ៊ុយ អីនោះប្រមូលទូទៅទាំងអស់ ។

ទ្រឹះ តែនេះទៅគេហៅទាំងអស់ហ្នឹង តែបងសៀង ឯងហ៊ានទៅដែរអត់?

សៀង៖ ខ្ញុំទៅ ។

ទ្រឹះ ពេលទៅដល់ហ្នឹង?

សៀង៖ គឺឆ្លើយតាមពាក្យរបស់ខ្ញុំ បើថាត្រូវតែកាត់ក៏ត្រូវតែកាត់ ។

ទ្រឹះ តែនៅពេលនោះគឺខ្ញុំចង់ឲ្យបងសៀង ឯងទៅធ្វើជាសាក្សីនិយាយប្រាប់គេណា ដូចបងសៀង ឯង និយាយប្រាប់ខ្ញុំអញ្ចឹងថា ស្តីដែលបងសៀង ឯងបានឃើញ ហ្នឹងអ្វីដែលបងសៀង ឯងបានឃើញ ពីព្រោះបងសៀង ឯងជាអ្នកដែលធ្លាប់ធ្វើការនៅហ្នឹង បានដឹងយល់ទេបងសៀង ហើយគុណការ គេចង់ស្នើរឲ្យអញ្ជើញបងសៀងទៅគុណការហើយនិយាយប្រាប់ ដូចតែបង សៀង ឯងនិយាយ ប្រាប់ខ្ញុំអញ្ចឹង ហ៊ានដែលទេ?

សៀង៖ គ្រាប់មិនទាំងខ្លះឯង ទៅខ្លះអីអាត្រឹមនិយាយ ។

ទ្រឹះ បងកាលពីមុននៅឆ្នាំ៨០ គេបង្កើតគុណការឲ្យកាត់ទោសម្តងដែរ ដែលគេហៅថាកាត់ទោស ប៉ុល ពត រៀង សារី អីនោះតើបងសៀង ឯងមានដែលធ្លាប់ឃើញដែលទេ?

សៀង៖ អត់ដែលឃើញទេ ពីព្រោះពាក្យណាដែលខ្ញុំអត់ចាំអត់បានឃើញខ្ញុំអត់និយាយទាំងអស់ ពីព្រោះខ្លះ និយាយទៅវាខុសពាក្យ ខុសអី អាជ្ញាធរណាដែលខ្ញុំអត់ចាំខ្ញុំអត់និយាយទេ ។

ទ្រឹះ អញ្ចឹងរឿងគុណការពីមុនមកក៏អត់មានដែលបានឃើញទេ?

សៀង៖ ឃើញដែរ! ប៉ុន្តែយើងវាអត់ព្យាយាមស្តាប់ ខ្លះអីទូរគេផ្សាយលឺរាល់ថ្ងៃតែយើងវាអត់បាន ទៅព្យាយាមស្តាប់ គឺយើងគិតតែពីការងារយើងផ្សេង ហើយអាការណានោះគឺនៅចាំតែថា នៅថ្ងៃណាគឺនៅថ្ងៃហ្នឹងទៅ ។

ទ្រឹះ បងសៀងខ្លះមានថានៅពេលដែលមានគុណការអីហើយគេកាត់ទោសអីហើយ តើបងសៀង ឯង យល់ថាគុណការហ្នឹងវា អាចធ្វើឲ្យអ្នកដែលមានបងប្អូនស្លាប់មានម្តាយស្លាប់អាចស្លាប់ចិត្ត ដែលទេ ហើយសប្បាយចិត្តឡើងវិញដែលទេលែងខឹង លែងសម្បារអី?

សៀង៖ វាល្អដែរ ។



ទ្រឹ: បងស្ងៀងឆ្ងល់ថាអញ្ជឹងដែរ?

ស្ងៀ: ខ្ញុំយល់ថាអញ្ជឹងដែរ ។

ទ្រឹ: ហេតុអ្វីបានជាបងស្ងៀងឆ្ងល់ថាអញ្ជឹងដែរ?

ស្ងៀ: ដូចជាវាលែងខឹងលែងសម្បារ ប៉ុន្តែខ្ញុំទាល់តែយកអាអ្នកសម្លាប់ឪពុកខ្ញុំមកដែរបានខ្ញុំលែងខឹង ។

ទ្រឹ: ចង់ឲ្យគេរកអ្នកដែលសម្លាប់ឪពុកបងស្ងៀងឆ្ងមកដែរ?

ស្ងៀ: បាទ! ។

ទ្រឹ: អញ្ជឹងគេអ្នកដែលបងប្អូនដែលស្លាប់នៅទួលស្នែងនោះ គេមិនចង់សួរដូចបងស្ងៀងឆ្ងដែរ?

ស្ងៀ: គេចង់សួររកដែរ ។

ទ្រឹ: អញ្ជឹងបានតែថាគុណការដែលគេបង្កើតនៅថ្ងៃខាងមុខនេះ គឺគេចង់កាត់ទោសតែមេឌ - ៦ នាក់ ដែលធំៗទេ ហើយអ្នក ដែលគេសម្លាប់ឪពុកបងស្ងៀងឆ្ងនោះ ស្មារទោសក៏អត់យកមក កាត់ទោសដែរ តើបងស្ងៀងឆ្ងយល់ថាម៉េចដែរ?

ស្ងៀ: អញ្ជឹងបើកាត់ទោសសម្លាប់តែអាធំៗក៏ខ្ញុំឯកភាព ពីព្រោះបញ្ហារក៏បញ្ហាពីអាធំៗមកបាន អាត្មាធំធេង មិនអញ្ជឹង ប៉ុន្តែ អាធំហ្នឹងវាមិនដឹងជាធំណាស់ វាអញ្ជឹងទៅទៀត ។

ទ្រឹ: វាមិនដឹងជាអាធំណាស់ហ្នឹងបានជាគេកំពុងតែរក ថាតើអាណាដែលជាអ្នកធ្វើ ឧបមារថាបើរក ឃើញថាអាធំហ្នឹងមាន ទោសត្រូវតែទទួលខុសត្រូវ តើបងស្ងៀងឆ្ងចង់ឲ្យមានការបន្តបន្ថយ ទោសប្តីក៏ចង់លើកលែងទោសឲ្យពួកហ្នឹងដែលទេ?

ស្ងៀ: អាហ្នឹងរឿងចំណែកខ្ញុំតាមចិត្តរឿងរបស់ខ្ញុំ ដើម្បីអ្នកធំផ្សេងៗ ដែលខ្ញុំអត់បានឃើញធ្វើជា យាងករ នៅចំពោះមុខ ខ្ញុំសុខចិត្តបន្តបន្ថយចុះ បើជាធ្លាប់ឃើញដូចជាតាខុច តាអីក៏ខ្ញុំសុខចិត្ត ឲ្យគេកាត់ទោសទៅតាមច្បាប់អស់មួយជីវិតតែម្តងទៅ ។

ទ្រឹ: អត់មានចង់បន្តបន្ថយទោសអីទេ?

ស្ងៀ: អត់មានបន្តទេ ។

ទ្រឹ: តែបើអ្នកដែលលែងឃើញ?

ស្ងៀ: អ្នកដែលមិនដែលឃើញច្បាស់អាហ្នឹងក៏ខ្ញុំអាចលើកលែងទោស ប៉ុន្តែអាហ្នឹងដែលបញ្ហារងាកមកក៏ខ្ញុំមិនដឹង មិនបាន ឃើញជាក់ស្តែង ។

ទ្រឹ: ម៉េចបានជាបងស្ងៀងឆ្ងដូចជាខឹងខុចខ្លាំងម៉្លេះ មិនបន្តបន្ថយទោសឲ្យហើយអ្នកផ្សេងម៉េចបាន ជាបន្តបន្ថយទោសឲ្យ ម៉េច បានទៅជាអញ្ជឹង ស្និទ្ធនេះដែលធ្វើឲ្យបងស្ងៀងឆ្ងទៅជាអញ្ជឹង?

ស្រ្តី: ពីព្រោះគាត់អត់យល់ខ្មែរ អត់យល់កូនចៅដែលនៅជាមួយគ្នា ដែលនៅការពារហើយ អញ្ចុះ អញ្ចុះ គាត់ប្រទះនៅត្រង់ ណាប៉ះជើងដាក់ជើងប៉ះដៃដាក់ដៃ បាយបើថាឲ្យត្រូវស៊ីបានស៊ី ម៉ោង១១ - ១២អីទល់តែមួយអី កងទ័ពជួនអត់ឲ្យស៊ី ដែរ តើបានអីទៀត ។

ទ្រី: បងស្រ្តីម៉ិញ បងស្រ្តីឯងធ្លាប់និយាយថាអ្នកដែលធ្លាប់សម្លាប់បងស្រ្តីឯង ទប់មារថាបើ បងស្រ្តីឯងបានឃើញបាន ដឹង តើបងស្រ្តីឯងធ្វើម៉េចទៅ?

ស្រ្តី: ខ្ញុំវានឹកឃើញថាដែលនៅរស់ពីនោះទាំងអស់គ្នា ហើយសព្វថ្ងៃខ្ញុំនឹកឃើញថាយាយវាលែង សន្តិណាម បើសិនជានៅនឹក គ្នាថាកំណែមសន្តិណាមនេះ ក៏វាអត់រួចពីដៃខ្ញុំដែរ មនុស្ស មកពីនោះរួចដុតទាំងអស់គ្នាហើយគឺត្រូវយើងសាមគ្គីរស់ ទាំងអស់គ្នាទៅ ហៅគ្នាជាការធម្មតា រាប់គ្នាអីជាការធម្មតា ហើយកំណែមគឺត្រូវតែបន្តបន្តយ ។

ទ្រី: ចុះបងស្រ្តីឯងមានគិតថាចង់ឲ្យពួកហ្នឹងមកសុំទោស ថាហ្នកខ្ញុំខុសហើយដែលខ្ញុំធ្វើអញ្ចឹង ហើយឥឡូវខ្ញុំមកសុំទោស?

ស្រ្តី: តែខ្ញុំអត់ចង់ឲ្យមកជួបមុខទេ ពីព្រោះខ្ញុំឆ្ងល់ណាស់ ។

ទ្រី: ម៉េចចឹង?

ស្រ្តី: វាខ្មាស់គេទៀតណា ។

ទ្រី: បងស្រ្តីទប់មារថាបងស្រ្តីឯងស្គាល់ឈ្មោះក ហើយម្នាក់កហ្នឹងជាអ្នកដែលធ្វើបាបឪពុកម្តាយ ឪពុកឯង តើបងស្រ្តី ឯងចង់ជួបមុខម្នាក់ហ្នឹងដែលអត់ ចង់ឲ្យម្នាក់ហ្នឹងមកសុំទោសបង ស្រ្តី ឯងដែលអត់?

ស្រ្តី: ទេ! នៅឆ្ងាយណាស់ រត់បាត់ហើយ ។

ទ្រី: ទប់មារថានៅរស់ក្នុងភូមិអីណា?

ស្រ្តី: នៅក្នុងភូមិនេះ តែរត់បាត់ហើយ អត់មានហ៊ាននៅទេ ។

ទ្រី: ចុះទប់មារថាគេមកវិញ?

ស្រ្តី: អត់មកទេ មកបានមួយយប់រត់បាត់ទៀតហើយ ។

ទ្រី: ចុះអត់ឲ្យទប់មារថាស្តុកមក ហើយគេនៅរហូត តើបងស្រ្តីឯងចង់ជួបមុខគេដែលអត់?

ស្រ្តី: ទេ! អត់ចង់ទេ ។

ទ្រី: ម៉េចអញ្ចឹង?

ស្រ្តី: ពីព្រោះឃើញមុខរួចហើយ អត់ចង់ទេ ។

ទ្រី: ចុះយ៉ាងម៉េចបានជាអត់ចង់?

សៀ: គឺលែងយ៉ាងម៉េចក៏អត់ចង់អញ្ជើញហ្នឹង ខ្ញុំអត់ចង់ទេ ។

ទ្រី: អត់ចង់ឃើញមុខទៀត?

សៀ: អត់ចង់ឃើញហ្នឹង ។

ទ្រី: ម៉េចអញ្ជើញ?

សៀ: ថាស្អប់ក៏ស្អប់តែហ្នឹង តែហៅក៏នៅតែហៅ និយាយក៏នៅតែនិយាយ បើហៅបាយអីឲ្យហូបក៏នៅតែហូប ប៉ុន្តែមិនធ្វើហូប ។

ទ្រី: គេហៅឲ្យទៅហូបបាយ បងសៀងឯងទៅហូប?

សៀ: អត់ទេ! ខ្ញុំហៅគេមកហូបបាយក៏ត្រូវតែហូប តែខ្ញុំអត់មានធ្វើបាយគេ ចិត្តខ្ញុំនៅក្នុងពោះគឺថា រាប់អានគ្នាធម្មតា ហើយអ្នកដែលស្លាប់ទុកឲ្យស្លាប់ទៅចុះ អ្នកដែលនៅរស់ទុកឲ្យរាប់អានគ្នាវិញ ។

ទ្រី: អញ្ជើញបងសៀងឯងអត់មានកុំគេនៅក្នុងចិត្តទេហ្ន៎?

សៀ: អត់ទេ អត់មានទេ..... ។

ទ្រី: បងសៀងឯងបងយល់ថាសាសនាយើង តើសាសនាយើងនៅក្នុងចំណុចណាដែលអប់រំ បងសៀងឯងឈប់ខឹងពួកហ្នឹងបាន តើការឈប់ខឹងបងសៀងឯង តើមានចំណែកមកពីសាសនាទេដែលធ្វើឲ្យបងសៀងឯងឈប់ខឹងបាន?

សៀ: ទេ! មិនថាសាសនា ពុទ្ធសាសនាក៏ដោយឲ្យតែរូបរាងមនុស្សមកក្តី ដើម្បីធ្វើបុណ្យធ្វើទាន តែបើថាចំណែកខ្ញុំគឺថាដោយ សារតែចិត្តរបស់ខ្ញុំទៅ ហើយបើថានៅក្នុងព្រះពុទ្ធសាសនា បើថាត្រូវធ្វើក៏ធ្វើ បើថាមិនត្រូវធ្វើក៏មិនធ្វើតែហ្នឹង ។

ទ្រី: បងសៀងឯងមានដែលដឹងរឿងសាសនាដែលទេ?

សៀ: ទេ! ខ្ញុំមិនសូវដឹងដែរ អត់សូវចេះទេ អាជ្ញាធរព្រះពុទ្ធសាសនា ប៉ុន្តែតែថាខ្ញុំដឹងខ្ញុំដឹង គឺខ្ញុំយល់ចិត្តរបស់ខ្ញុំហ្នឹង ...ក្តៅណាស់ ។

ទ្រី: បងសៀ បងសៀងឯងលើកមើលតើសាសនាយើងមានចំណុចអីខ្លះ ដែលបងសៀគិតថាល្អ សាសនាយើងល្អចំណុចអីខ្លះ?

សៀ: សាសនាខ្មែរ ជួនណាមានកំផែងប្រឡំ ខ្ញុំស្តាប់នៅក្នុងវង្ស ជួនកាលធ្វើលោកការសក់ ទៅបោកគេទៅប្លន់គេក៏មាន ព្រះពុទ្ធសាសនាណាដែលចូលមក ហើយល្មុយកាក់ទៅបំភ្លេច ព្រះពុទ្ធសាសនាក៏មាន វាអញ្ជើញបានតែថាវាពិបាកថាណាស់ ខ្ញុំជឿពាក់កណ្តាល ខ្ញុំអត់ជឿពាក់កណ្តាល វាជឿក៏ជឿពេញមុខ ហ្ន៎ក!ព្រះពុទ្ធសាសនាដូចថា បើកវង្សស្តាប់ នៅក្នុងព្រះ

យើងស្តី ចង់ឆ្កាងចង់អីទៅហើយគេនឹកគុណទៅក៏គេជួយ ហើយខ្ញុំខ្ញុំជឿយើងស្តីអីដែរក៏ធ្លាក់ដើម  
ភ្នែក ហើយត្រូវម្នាក់ម្នាក់ម្នាក់អីចឹងទៅ តើបានអីទៅជួយ ហ្ន៎ក! ខ្លះហ្នឹងគ្រាន់តែចូលនឹងគេទៅ  
ស្រាប់តែឈឺជិតឈប់ ហើយបានគេជួយ ឯណាបើទៅយកក្រុមកកកកកកដី ខ្ញុំមិនចង់ជឿទេ!  
ក៏ខ្ញុំនិយាយឲ្យចំអព្រឹងហ្នឹង ជឿចំខ្លះទៅគេស្មោះផ្នែកជាទៅ ខ្លះអា ក្រុមមុនស្មោះអត់ជា  
ហើយអាគ្រូគេមកក្រោយស្មោះតែបន្តិចជា ។

ទ្រី: ខ្ញុំមិនសូវដឹងរឿងសាសនាអីដែរណា តែនៅសព្វថ្ងៃបងស្ងៀងទៅព្រះពុទ្ធដែរតើ បងស្ងៀ  
ដូចជាខ្ញុំដែរតើហ្ន៎?

ស្ងៀ: ខ្ញុំព្រះពុទ្ធហ្នឹងហើយ ។

ទ្រី: ហើយព្រះពុទ្ធហ្នឹង តើនៅត្រង់កន្លែងណាខ្លះដែលប្រដៅមនុស្សឲ្យល្អ?

ស្ងៀ: ហ្ន៎ក! ខ្ញុំអត់ដែលបានស្តាប់គេទេ ខ្ញុំអត់ដែលរាប់រៀបចាំទេ លោកទេសនាមកក៏ដូរសុទ្ធតែ  
ធម៌តែអារាមពោះ មានហើយ អ្នកឯងគ្រាន់ហើយកុំអាល ហ្ន៎! មិនដឹងជាអីខ្ញុំអត់ចាំទេ  
រឿងព្រះពុទ្ធសាសនាក៏ខ្ញុំអត់ចាំតែហ្នឹងហើយ ប៉ុន្តែតែជឿគឺជឿ ។

វិទូ: ខ្ញុំមើលនៅក្នុងចម្លើយសារភាពហ្នឹងទៅ ក៏ខ្ញុំឃើញថាអ្នកខ្លះឆ្លើយថាសេអ៊ីអា ជាការសេបេ  
របស់អាមេរិក របស់ពួក រុស្ស៊ីអីអញ្ជឹងណា ។

ស្ងៀ: អ្នកឆ្លើយដែលគេសួរចម្លើយនោះ!

វិទូ: ប៉ា!ៗ ហើយបងស្ងៀងយល់ថាបងអ្នកទាំងអស់ហ្នឹង ពិតជាការសេបេ ជាសេអ៊ីអាមែន  
ហ្ន៎បងស្ងៀ?

ស្ងៀ: ទេក៏អត់មានពិត ការដាក់ស្តែងនោះគឺគ្នាឈឺពិតមែនហើយ គ្នាឈឺក៏ចាក់គ្នាឡង់ប្រឡោត  
ឆក់ខ្សែភ្លើងឲ្យគ្នាឆ្លើយពពិស ពពាសតែហ្នឹងហើយ អត់មានដេការថាគ្នាក្បត់អីក៏អត់ទេ  
អ្នកនោះគឺគ្នាត្រង់ពិតមែន ប៉ុន្តែតែដាក់ខ្សែភ្លើងឆក់គ្នាទៅ គ្នាឆ្លើយទៅជាតែប្តូរសថា  
ខ្ញុំជាសេអ៊ីអាមែនពីឆ្នាំ៧០ នេះ ប្តីក៏ជាឆ្នាំ៧២ឬ៧៣អញ្ជឹងទៅ គឺចេះតែឆ្លើយទៅ អាហ្នឹងគឺ  
គ្មានការពិតត្រង់តែថាឃើញគ្នាជាការសេបេ សេអ៊ីអាអីក៏អត់មានទេ អាទេនេះគឺដោយសារតែឈឺ  
ខ្លួនទេ ។

វិទូ: ដល់ពេលដែលគេធ្វើពុទ្ធសាសនាមួយទៅ គឺចេះតែឆ្លើយទៅ?

ស្ងៀ: ចេះតែឆ្លើយទៅ ។

វិទូ: ចុះបងស្ងៀ បើតាមបងស្ងៀងយល់ តើគេមានវិធីអីខ្លះសំរាប់គេធ្វើជាពុទ្ធសាសនាមួយ?

សៀ: អានេះក៏ខ្ញុំគ្រាន់តែលឺទេណា មិនបានឃើញជាក់ស្តែងទេ ក៏គ្រាន់តែលឺតាមអ្នកដែលធ្វើការ  
ជាមួយគ្នាទេណា គ្រាន់តែ គេសួរមកក៏បែកខ្លួន គេឆក់បែកខ្លួនគេវែបែកខ្លួន ដំបៅអីអញ្ចឹងទៅ  
ដូចថាគ្នាជាស្រីហើយមិនឆ្លើយអីចឹង ក៏ដុតគ្នាដំបៅ អីអស់ហើយ ។

វិទូ: គេយកអីដុតទៅបងសៀ?

សៀ: ទេ! ខ្ញុំមិនហ៊ានសួរគេទេ ក៏គ្រាន់តែគេប្រាប់ប៉ុណ្ណឹង ។

វិទូ: អញ្ចឹងមានដូចថា យកភ្លើងដុត ឆក់ខ្សែភ្លើង វែអីហើយក្រៅពីហ្នឹងមានអីទៀតដែលទេ  
បងសៀ?

សៀ: មានតែជាខ្សែភ្លើងនោះហើយ ។

វិទូ: មានដែលយកកាំភ្លើងអីបាញ់ដែលទេ?

សៀ: ទេ! អត់មានដែលលឺសួរកាំភ្លើងអីទេ បើខ្ញុំនៅដើរនៅខាងក្រៅអត់មានលឺសួរទេ បើលឺសួរ  
ក៏អ្នកដែលនៅខាងក្រៅក៏បាញ់ដែរ ពីព្រោះអ្នកដែលនៅការពារនៅខាងក្រៅ ឲ្យស្តាប់លឺនៅ  
ខាងក្នុងក៏គេបាញ់ជួយហើយ ប៉ុន្តែអានេះក៏អត់មាន ទេ ។

វិទូ: អ្នកសួរចម្លើយហ្នឹងប្រុសឬក៏ស្រីបងសៀ?

សៀ: សុទ្ធតែជាប្រុសៗ ។

វិទូ: អញ្ចឹងអ្នកទោសស្រីៗហ្នឹង ត្រូវអ្នកសួរប្រុសៗហ្នឹងសួរដែរ?

សៀ: សួរ គេជាអ្នកសួរ ក៏អត់មានរឿងថាជាស្រីទេ ក៏សុទ្ធតែជាប្រុសៗហើយ ។

វិទូ: ដូចថាមានស្រីៗអីដែរអញ្ចឹងទៅដើម្បីការពារ  
ពីព្រោះនៅសម័យនោះក៏គេការពារសីលធម៌ណាស់?

សៀ: ទេ! នៅកន្លែងនោះក៏អត់មានឃើញស្រីៗទេ អ្នកដែលនៅកន្លែងនោះ ហើយខ្ញុំដើរនៅជុំវិញ  
កន្លែងនោះ ក៏អត់មានដែលបានឃើញនារីអីមួយទេ ក៏គេទៅធ្វើជាពេទ្យអីផ្សេង ដល់ពេលដែល  
ឈឺទៅបានឃើញនៅពេទ្យ ក៏អត់មាននារីណា មកទូកទ្បំទេ ក៏ឃើញតែប្រពន្ធកម្មាភិបាល  
ប្រពន្ធចុះអីហ្នឹងតែប៉ុណ្ណឹងឯងទៅស៊ីបាយ ក្រៅពីហ្នឹងក៏អត់មានឃើញនារីណាទេ បើទាំងអត់  
ស្គាល់មុខនារីផងហ្នឹង ។

វិទូ: ចុះដូចថានារីអីគេសួរចម្លើយរបៀបផ្សេង ហើយនារីអីគេសួររបៀបផ្សេងអី?

សៀ: អានេះក៏ខ្ញុំអត់ដឹងថាគេទៅសួរនៅបន្ទប់ណា ប្រុសណាអីគេទៅសួរក៏ខ្ញុំអត់មានដឹងទេ ពីព្រោះខ្ញុំ  
នៅខាងក្រៅក៏ខ្ញុំអត់បាន ដឹងទេ ។

វិទូ: ចុះមានដែលលឺគ្នាអីគេនិយាយដែលទេ?

សៀ: អត់ដែលទេ ត្រង់ហ្នឹងគឺគេអត់មាននិយាយទេ គឺគេគ្រាន់តែចេញមកបាយណា គេក៏ជាអ្នក  
យាមណា គេគ្រាន់តែដុត គ្នាឡើងចុះម៉ាយហើយ សួរអត់ចេញទេ ហើយគឺយើងដឹងតែ  
ប៉ុណ្ណឹងទេ ។

វិទូ: ចុះគេអត់មានដុតនៅកន្លែងណាអីទេ?

សៀ: គេដុតនៅកន្លែងដែលសួរចម្លើយហ្នឹង គ្រាន់តែគ្នាឯងអាពៅអីហ្នឹងគ្នាឯង អាហ្នឹងសុទ្ធតែជាអ្នក  
ត្រង់ហើយណា លាក់ទុកនៅក្នុងខ្លួនគឺមិនឆ្លើយដាក់អ្នកណាទេ ប៉ុន្តែគ្រាន់តែដុតដំបៅអស់  
ហើយ ។

វិទូ: ដុតនេះខ្លួនហ្នឹង?

សៀ: ដុតនេះពោះ នេះអីអស់ហើយទាល់តែគ្នាឆ្លើយ គឺថាអាត្រូវទៅជាខុសហើយ ហើយដល់ស្តែក  
ឡើងយកគ្នាទៅទៀត យកគ្នាទៅចាក់ថ្នាំហើយយកគ្នាទៅទៀត ។

វិទូ: អញ្ចឹងពេលដែលដុតគ្នាហើយ យកគ្នាទៅចាក់ថ្នាំ អញ្ចឹងគេមានពេទ្យអីចាក់ថ្នាំឲ្យអ្នកទោស  
ហ្នឹងដែរ?

សៀ: មានពេទ្យគេនៅក្នុងហ្នឹងទៀតណា ពេទ្យគេអ្នកមើលអ្នកទោសនោះ នៅលាបថ្នាំអីចាក់ថ្នាំអីឲ្យ  
អញ្ចឹងទៅ អាហ្នឹងគឺលើពាក្យគេនៅខាងក្នុងទេណា អាពៅ គេចេញមកគេនិយាយទេណា  
ខ្ញុំបង្ហាញស្មោះត្រង់ហើយបានជានៅជាមួយគ្នាបាននោះ កុំអីអត់មាននៅជាមួយគ្នាបានទេ ខ្ញុំ  
លាក់កំនិតលាក់ចិត្ត ហើយវានោះក៏ហ៊ានប្រាប់ គឺវាដឹងចិត្តគ្នាបានហ៊ានប្រាប់គ្នា ដល់តែ  
អញ្ចឹងទៅក៏វាចេះតែប្រាប់ទៅ គឺវាថាមួយបន្ទប់អញ្ជាយកទៅ៣-៤នាក់ហ្នឹង ស្រេចតែម្នាក់ស្រី  
នោះគេដុតនេះ មុខនេះអីអស់ ពពិតពាលមុខអីអស់ហើយ ។

វិទូ: ខ្ញុំគេដុតហ្នឹងអី?

សៀ: វាថាអញ្ជាអត់ដឹងទេ វាថាអត់ដឹងទេ វាអត់ហ៊ានដែរ អាចំនុចដែលគេដុតគឺវាអត់ឃើញដែរ  
ពីព្រោះវានៅតែយាមគឺវាអញ្ចឹងទេ គឺគ្រាន់តែប៉ុណ្ណឹងទេ គឺថាពីក្រោមពីលើអីគ្រប់កន្លែងអីគឺ  
ដុតអស់ហើយ តើពិណមិនឆ្លើយលើសតែពីរដងគឺដុត អាហ្នឹងកន្លែងអីអស់ហើយ គឺសើយ  
សំពត់គ្នាដុត គឺថាគ្នាដំបៅអស់មើលនៅក្នុងបន្ទប់ហ្នឹង អាពៅវាជាអ្នកបញ្ចូលទៅក្នុងបន្ទប់ ។

វិទូ: បងសៀមានដែលលឺថាខូចហ្នឹងទៅសួរចម្លើយអ្នកហ្នឹងផ្ទាល់ដែលទេ មានដែលលឺពីរឿងហ្នឹង  
ដែលទេ?

សៀ: ទេ! ខ្ញុំអត់ដែលទេ ការដឹងរឿងគេមេសួរចម្លើយគឺនៅក្នុងហ្នឹង ហើយការសួរចម្លើយក៏នៅក្នុង  
ហ្នឹងដែរ ហើយខ្ញុំវាអត់ហ៊ានចូល ហើយបើរឿងសួរចម្លើយក៏នៅលើខូចហ្នឹងដែរ នៅក្នុងមន្ទីរ

ហ្នឹងដែរ ប៉ុន្តែខ្ញុំអត់ហ៊ានចូល ពីព្រោះការងារ យើងវាទៅម្ខាងបែក ដូចដែលខ្ញុំនិយាយពី ខាងដើមអញ្ជឹងណា វាបែកៗត្រូវតែហ៊ានចូល គឺគេថាយើងចង់ដឹងគេថាចេះ ដឹងការងារគេអី ហើយបើរឿងថាខុចអីទៅសួរចម្លើយគឺខ្ញុំអត់មានដឹងទេ?

វិទ្ធី: បងសៀ តើបងសៀឯងមានដែលឃើញអ្នកទោសក្មេងៗ នៅក្នុងកុកទូលស្មែងដែលទេ?

សៀ: អា រឿងអ្នកទោសក្មេងៗគឺខ្ញុំអត់ដែលឃើញទេ មិនដែលឃើញទេ គឺខ្ញុំទើបតែទៅឃើញរូបថត ហ្នឹងហើយ ឃើញក្មេងតូចៗនោះ ពីមុនមកគឺខ្ញុំអត់ដែលឃើញទេ គឺឃើញទេមនុស្សធំៗ ហួន ។

វិទ្ធី: អញ្ជឹងកាលដែលបងសៀឯងនៅយាមនៅហ្នឹង គឺអត់មានដែលឃើញក្មេងទេ?

សៀ: កាលដែលខ្ញុំនៅយាមខាងក្រៅហ្នឹង គឺអត់មានដែលឃើញក្មេងទេ អត់មានឃើញដាក់ឡាន ដាក់អីទេ គឺឃើញតែក្មេងធំៗ ប៉ុន្តែកាលដែលគេឲ្យទៅមើលហ្នឹង ឃើញក្មេងនៅក្នុងរូបថត មានម្តាយអី អាហ្នឹងគឺខ្ញុំវាអត់ដឹងអញ្ចោះ ។

វិទ្ធី: រូបថតនៅទូលស្មែង?

សៀ: បាទ! ខ្ញុំវាអត់ឃើញមនុស្សធំមនុស្សតូចអាណេកអាណេកយកមក ដាក់ឡានដាក់អីមកទេ អើបើរូបភាពដែលគេមក ក្រោយនៅពេលដែលខ្ញុំចេញទៅក៏មិនដឹង ពីព្រោះខ្ញុំចេញទៅបាន តែមួយឆ្នាំទេនៅក្នុងកុកទូលស្មែង ។

វិទ្ធី: អញ្ជឹងបងសៀ ឯងចូលក្នុងកុកទូលស្មែងនៅឆ្នាំណាដែរ?

សៀ: អត់ទេ ខ្ញុំនៅយាមក្នុងកុកទូលស្មែងបានតែមួយឆ្នាំទេ ចេញទៅក្រៅគឺចេញទៅធ្វើស្រែនៅខាង ក្រៅនៅពោចិនតុងណោះ នៅកន្លែងពោចិនតុង, អូរ បាយក្តមណោះ គេឲ្យដកទៅកន្លែងហ្នឹង វិញ ។

វិទ្ធី: បងសៀនៅពេលដែលបងសៀឯងចូលទៅកុកទូលស្មែងហ្នឹង ប្រហែលជានៅឆ្នាំណាដែរ?

សៀ: ៧៦៩២ ។

វិទ្ធី: ដកចេញពីទូលស្មែងទៅ?

សៀ: អត់ទេ ដកពីនោះមកចូលទូលស្មែង ទល់៧៧៩៨ ឆ្នាំ៧៨៩៩ គេដកខ្ញុំចេញទៅអូរ បាយក្តម ទៅធ្វើស្រែនោះ ដល់៧៩ ៩៧នេះរៀនណាមចូល ។

វិទ្ធី: អញ្ជឹងបងសៀឯងមានដឹងថាហេតុអីបានជាគេដកបងសៀឯងពីទូលស្មែងហ្នឹងដែលទេ?

សៀ: អត់ដឹង អត់មានដឹងទេ គេថាឲ្យទៅជួយធ្វើស្រែជួយធ្វើកងចល័តកងអីទៅ គេថាយកកងទ័ព ទៅទុកឡើយបំពេញ ការកិច្ចការសាងអីគេទៅណា ។

វិទ្ធី: ដល់ពេលដែលទៅពោចិនតុងហ្នឹង តើបងសៀឯងធ្វើអីខ្លះទៅ?

សៀ: នៅតែធ្វើស្រែលើកទំនប់ហ្នឹង លើកទំនប់អូរពាយក្នុងហ្នឹង ។

វិទូ: លើកទំនប់ធ្វើស្រែ ហើយមានធ្វើអីទៀតដែលទេ?

សៀ: អត់មានធ្វើអីទៀតទេ ដេកស៊ីហ្នឹង គឺមើលម៉ោងស៊ីហ្នឹង ។

វិទូ: ហើយនៅពេលចិនត្រង់ហ្នឹង តើអ្នកណាគេជាអ្នកគ្រប់គ្រង?

សៀ: អត់ដឹងទេ ឈ្មោះអីទេគេនៅកន្លែងពេលជាមួយដែរ គេនៅហ្នឹងដែរតែគេជាអនុប្រធាន ប៉ុន្តែខ្ញុំ  
វាអត់ស្គាល់ ។

វិទូ: គេហៅថាតំបន់អី កន្លែងអីដែរកន្លែងហ្នឹង?

សៀ: មិនដឹងជានៅតំបន់អីទេ តែខ្ញុំដឹងថានៅកន្លែងពេលតែមួយ នៅកាលពេល៧/០៣តែមួយអញ្ចឹងហ្នឹង ។

វិទូ: អរ! អញ្ចឹងកន្លែងពេល៧/០៣?

សៀ: បាទ! នៅមួយប៉ែកឲ្យតែខេត្តភ្នំពេញគឺកន្លែងពេល៧/០៣អញ្ចឹងហ្នឹង ។

វិទូ: មានដឹងថាមេកន្លែងពេលហ្នឹងឈ្មោះអីដែរទេបងសៀ?

សៀ: ពីមុនភាម៉ុកហ្នឹងហើយ គាត់ជាប្រធានកន្លែងពេលធំហើយហ្នឹងនោះ គាំពារស្រែកយូនមកទល់រត់ទៅ  
ដល់ប៉ែលិន, សំឡូតទៅ, ខាងគាំពារក្រសាំង, អន្លង់វែងអីហ្នឹង គឺនៅលើគាត់អស់ហើយ គឺគាត់  
នៅកន្លែងពេល៧/០៣ហ្នឹងជាប់ដែរ គាត់ជាប្រធានភូមិភាគ៧/០៣ហើយ សាខាអនុកន្លែងពេល  
ប្រធានកន្លែងពេលបញ្ជូនរបស់គាត់អីខ្ញុំអត់ដឹងទេណា គឺអត់មានដែលឃើញ ការងារគាត់ទៅ  
វែងទៅអីអត់មានដែលឃើញទេ គឺអត់មានឃើញចេញទៅណាអីហ្នឹងគេទេ ។

វិទូ: បងសៀនៅពេលដែលបងសៀឯងទៅពេលចិនត្រង់មានដែលឃើញភាម៉ុក ប្រធានកន្លែងពេល  
៧/០៣ អីដែលទេ?

សៀ: កាលដែលគាត់នៅពីដើមគឺគាត់អត់កំបុតជើងទេ តែឥឡូវគាត់កំបុត ពីដើមគាត់ស្អាតបោះគាត់  
ដែរហ្នឹង ខ្ញុំដើរជាមួយ គាត់ដែរហ្នឹង ។

វិទូ: អូរ! បងសៀ ឃើញគាត់ហ្នឹង?

សៀ: ដែលជិះអាគ្រោះជាមួយគាត់ដែរ ។

វិទូ: អូរ! នៅជិតជាមួយគាត់ដែរ?

សៀ: អត់ទេ ដូចថានៅពេលបែកអី បែកកន្លែងទ័ពចល័តអីគឺទៅជាមួយ ប៉ុន្តែតែនៅក្នុងកន្លែងពេល  
ជាមួយទេ កងអីខុសគ្នាអញ្ចឹង តែនៅពេលដែលជួបអីជាមួយគាត់គឺស្គាល់គាត់ នៅទៅគាត់  
ហៅថាអាអូនហើយគាត់មិនដែលហៅថាមិត្តអីទេ គឺសុទ្ធតែ ជាចៅ ជាកូន បើយើងនៅក្នុង  
អញ្ចឹងសុទ្ធតែហៅថាអាអូន ។



វិទូ៖ អញ្ជឹងនៅពេលដែលបងស្ងៀងនៅជិះរថគ្រោះអីជាមួយគាត់ មានដែលឃើញថាឲ្យយកអ្នក  
នេះទៅសម្លាប់ យកអ្នក នោះទៅសម្លាប់អី?

ស្ងៀម៖ អត់ទេ គឺមានតែបញ្ហារឲ្យទៅវៃយួន បើថាវៃយួនគឺវៃយួនហើយ ។

វិទូ៖ យកកងទ័ពទៅវៃនៅឯណាវិញ?

ស្ងៀម៖ ទៅព្រេងនករ ចេញពីនេះទៅដល់ច្រមុះជ្រូក ទៅដល់ហាណូយដែរណា បានបាក់ពីហ្នឹងមក  
បានធ្លាក់ទៅបាក់ដំបងបឹង ទៅ មកខាងពាយ័ព្វអញ្ជឹងទៅ ។

ទ្រី៖ ចុះបងស្ងៀងមានដែលតាមុំកបាប់ទៅជាមួយហ្នឹងគេហ្នឹងឯងអីដែលទេ?

ស្ងៀម៖ ទៅជាមួយគាត់ដល់ពាយ័ព្វអញ្ជឹងទៅ ដល់តែខ្ញុំបែកនៅគ្រឹមសំឡូតហ្នឹងខ្ញុំរត់មកវិមក ខ្ញុំដកខ្លួន  
មកអត់បាយ៧យប់៧ថ្ងៃ

ទ្រី៖ ម៉េចបានដកមកវិញ វៃចេញរៀតណាម?

ស្ងៀម៖ បាក់បោះរៀតណាម ។

ទ្រី៖ ព្រំដែននៅខាងណាដែរបងស្ងៀម?

ស្ងៀម៖ ទេ! កាលហ្នឹងមិនដឹងដែរ បើដើរនៅតែក្នុងព្រៃ ។

ទ្រី៖ តែមានដឹងថានៅក្នុងខេត្តណា?

ស្ងៀម៖ ខេត្តបាត់ដំបង តែមិនដឹងជាទៅកូមណាប្រកបណាខ្ញុំមិនដឹងដែរ បើនៅតែក្នុងព្រៃសុទ្ធតែជា  
ព្រៃភ្នំអីអញ្ជឹង ប៉ុន្តែកាល នឹកឃើញដើរជាមួយគាត់ គឺគាត់ចិត្តល្អណាស់ ។

ទ្រី៖ តាមុំកហ្នឹង?

ស្ងៀម៖ ហ្នឹងហើយ បើដល់ពេលបាយក៏ឈប់បាយ បើថាឈប់ក៏ឈប់ទាំងអស់គ្នាកូន មិនថាជា  
កូនគេកូនអញទេឯង គឺឈប់ទាំងអស់គ្នាទៅ បើថាយួនបាញ់ឈប់ក៏ឈប់ទៅ ។

ទ្រី៖ អញ្ជឹងគាត់ចិត្តបានជាមួយកូនចៅ?

ស្ងៀម៖ ចិត្តបានណា មិនដែលថាហ្នឹងធ្វើកើតទេ បើថាហ្នឹងបាញ់មិនកើតបាញ់ហ្នឹងចោលឥឡូវអី  
គឺអត់មានទេ មិនដឹងធ្វើ ម៉េចទេកូនអើយ បើឈប់ក៏ឈប់ទៅបើអាណាចង់ទៅស្គាល់ផ្ទះក៏ទៅ  
អាណាចង់ទៅស្គាល់កូមអីក៏ទៅ ទៅណាក៏ទៅ គឺគាត់ឲ្យមកអញ្ជឹង បើនៅសល់ប៉ុន្មានគាត់នាំ  
ដើរទៅតាមគាត់ក៏ទៅ ។

ទ្រី៖ ពេលដែលគាត់បញ្ជូន នៅពេលដែលថាទៅរៀតណាមនៅខាងណោះខាងណោះអី តើគាត់  
មានបញ្ជូនបន្ថែមអីដែលទេ?

សៀ: អត់! អត់មានទេ គ្រាន់តែថាជួបរឿនណាមកគាត់ថាបើកជូរ បើថាមិនបើកអញ្ចឹងគាត់ ថាអាក្នុងដាក់ទៅ ឆ្ងាយហើយគឺ យើងទំលាយទៅថែយើង គាត់គ្រាន់តែថាប៉ុណ្ណឹង ។

ទ្រី: គាត់មានថាបើជួបរឿនណាមកត្រូវតែសម្លាប់ចោល បើជួបស្រីរឿនណាមកត្រូវតែរំលោភ អីដែលទេ?

សៀ: អត់ទេ ខ្ញុំនិយាយត្រង់ហើយ គឺគាត់អត់មានថាអញ្ចឹងទេ គាត់កាន់ត្រង់ណាស់អញ្ចឹងបាន ជាគាត់រស់បោះគាត់នោះ អត់ចេះមានសំដីតូចអីទេ បើគាត់សំដីអាក្រក់គឺគាត់រាប់នៅក្រោម កណ្តាប់ដៃពួកអត់បាយបាត់ហើយ គឺគេបាញ់ចោលបាត់ ប៉ុន្តែគាត់នៅតែសំដីមិនចេះមើល ឆាយកូនចៅទេ ប៉ុន្តែអារឿនពីមុនមកខ្ញុំអត់មានដឹងទេ ពីព្រោះមនុស្សវាខុសគ្នា អាក្នុងកង ត្រង់នេះកិល្នុ ហើយទៅត្រង់នោះអាក្រក់ អារឿនខ្ញុំអត់មានដឹងទេ អារឿនគឺអញ្ចឹងទៅ តែបើខ្ញុំឃើញនៅ មុខខ្ញុំឃើញថាខ្ញុំថាល្អហើយ បើថាអ្នកណាដែលគេថាអាក្រក់គឺដូចជា ខ្ញុំនិយាយពីដើមឡើយមកអញ្ចឹង ពីដើមឡើយមកដែលខ្ញុំថាខ្ញុំប្តឹងអាក្រក់ គឺខ្ញុំប្តឹងអាក្រក់ ហើយ ជឿខ្ញុំទៅបើខ្ញុំថាល្អហើយ តែនេះគឺខ្ញុំឃើញប្តឹងមុខខ្ញុំទេណា បើគេក្រៅពីប្តឹងទៀត គេថាគាត់អាក្រក់ គាត់និយាយមកខ្ញុំល្អ ហើយនិយាយទៅគេនោះអាក្រក់ នោះគឺខ្ញុំអត់ មានដឹងទេ ។

ទ្រី: ពេលដែលបងសៀងមានដែលឃើញទាហានអី ទៅធ្វើបាបប្រជាជនអីស៊ីវិលធម្មតាអីដែលទេ កងទ័ពបងសៀងអី កូនចៅតាម៉ុកអីប្តឹង មានដែលឃើញគេសម្លាប់ប្រជាជន ជម្លៀស ប្រជាជនអីមានដែលឃើញដែលទេ?

សៀ: ឆ្នាំប៉ុន្មាន ។

ទ្រី: ពេលដែលបញ្ជារឲ្យទៅរឿនណាមកអីអញ្ចឹងណា?

សៀ: អត់មានបញ្ជារឲ្យសម្លាប់អីទេ គឺចិត្តទាំងអស់គ្នាហ្នឹង ។

ទ្រី: តែដូចជាតាម៉ុកគាត់អត់បានបញ្ជារទេ តែកងទ័ពអីគេធ្វើ តើបងសៀងមានដែលឃើញទេ?

សៀ: បា! ឲ្យតែគេបាញ់ខ្ញុំ គឺខ្ញុំបាញ់គេវិញហើយ ដូចកាលប៉ុន្តែដូចបងស្រីអីៗ ប្តឹងចេញពីរូងមក ចាក់ប្តឹងប្រព្រះទ័ពដែលនោះ ចាក់ប្តឹងប្រព្រះទ័ពដែលនោះណា ខឹងដូចថា ខឹងដូចថាបងឯង ឃើញអញ្ចឹងចាក់ទៅ ដូនកាលបាញ់ចោលអញ្ចឹងទៅ ដូនកាលវាបាញ់នារីយើងដែរ ហើយ យើងមិនបាញ់នារីវា ។

ទ្រី: តែកាលដែលយើងបាញ់ប្តឹងគឺរឿនណាមក មិនមែនបាញ់ខ្មែរទេ?

សៀ: បាទ! បាញ់រឿនណាមកទេ ។

វិទូ៖ ជួនកាលឃើញអី ចាក់ហ្នឹងច្រពុះទុកអីដែរ?

ស្រៀវ៖ អាហ្នឹងជួនណាខឹងអីដែរ អាហ្នឹងគឺថាគេបាញ់យើង ហើយបាញ់គេវិញដែរ បើថាទៅជំនាន់ ដែលវ័យយួនគឺថាគេក៏សម្លាប់យើង ហើយយើងក៏សម្លាប់គេ ទោះបីកាលហ្នឹងបើខឹងសូម្បីតែជា កូនដែលនៅក្នុងអង្រ្នឹងក៏មិនទុកដែរ កូនយួនហ្នឹង ខ្ទមប៉ុនៗហ្នឹង ដុះស្បូវប៉ុនៗហ្នឹង តែវាមិនដឹង ជាមូលហេតុអីបានជាយួនវាមកជួយយើងវិញណោះ ហើយខ្ញុំវាប៊ក គេតែប៉ុណ្ណឹងទេ ។

វិទូ៖ ឆ្ងល់ដែរ ពេលដែលយើងទៅវែកអញ្ចឹង ហើយដល់ពេល៧៧ស្រាប់តែមកជួយយើងវិញ?

ស្រៀវ៖ ឆ្ងល់ដែរ ម៉េចបានជាមកជួយយើងវិញ ស្រេចតែជានយោយបាយអញ្ចឹង អញ្ចឹងបានតែថា ពិបាក ។

វិទូ៖ ចុះបងស្រៀវឯងម៉េចដែរ មានដឹងគុណរៀតណាមដែលទេ ពេលដែលគេមករំដោះអីអញ្ចឹង?

ស្រៀវ៖ ខ្ញុំវាអរគុណជាន់គេទៅទៀតនោះខ្ញុំ និយាយឲ្យរួមវាអស់ពីជំនាន់យៀកកុងម្តងហើយ ហើយ រៀតណាមគេមកជួយនេះ ជាលើកទីពីរហើយ ។

វិទូ៖ បងស្រៀវពេលដែលបងស្រៀវទៅវែកជាមួយហ្នឹងរៀតណាម ដូចដែលបងស្រៀវឯងនិយាយថា ពេលខ្លះខឹងរៀតណាមហើយ មានបាញ់ចោលអីអញ្ចឹងណា ហ្នឹងបងស្រៀវឯងមានចាំទេថា ខេត្តរៀតណាមហ្នឹងនៅត្រង់ណាអីត្រង់ណាដែលទេ?

ស្រៀវ៖ ខ្ញុំចូលបានត្រឹមតែច្រមុះជ្រូកទេ ។

វិទូ៖ ច្រមុះជ្រូកហ្នឹងនៅក្នុងខេត្តណាខ្លះទៅបងស្រៀវ?

ស្រៀវ៖ នៅក្នុងខេត្តតាយណិញ ។

ច្រី៖ តាយណិញបើទៅពីខាងខ្មែរយើង តើទៅពីខាងណាទៅវិញទៅ?

ស្រៀវ៖ មិនដឹងពីត្រង់ណាព្រំប្រទល់ខ្មែរទេ បើខ្ញុំមិនដឹងដែរ នៅទាំងយប់ទាំងថ្ងៃនៅតែហ្នឹងដែរ មិន ដឹងជាព្រំប្រទល់ខ្មែរយើងអី នៅត្រង់ណាត្រង់ណាអីទេ ប៉ុន្តែកាលដែលទៅគឺទៅតាមផ្លូវអ្នកលៀង ហ្នឹង ទៅតាយណិញហ្នឹងទៅ ឡើងទៅព្រៃនគរបន្តិចទៅ បានឈានចូលវែហណូយបាន តែពាក់កណ្តាល គឺបានតែបន្តិចទេដែលបាក់មកនោះ អាហ្នឹងគឺរត់មកហើយ ។

វិទូ៖ ពេលដែលឃើញរៀតណាមហើយបាញ់សម្លាប់ចោលអីអញ្ចឹងណា តើបងស្រៀវឯងមានដែលឃើញពួកកូនទាហានអស់ ហ្នឹងរំលោភស្រីៗ រៀតណាមអស់ហ្នឹងទេ?

ស្រៀវ៖ ទេ! បើនៅពេលយប់អីខ្ញុំមិនដឹងដែរ អាទៀតអស់ហ្នឹងគឺខ្ញុំមិនដឹងដែរ អាទៀតរំលោភ រឿងអីក៏ ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ អាទៀតកូនទាហានអស់ហ្នឹងខ្ញុំថាអត់ហ៊ានទេ រាក់ទាក់ដែរហ្នឹង គ្រាន់តែឃើញ

សម្រាប់អស់មួយដុះអីហើយនៅសល់មួយពីរអីគឺគេដក ចោលអស់ហើយ អើខ្ញុំមកដូចៗនោះ  
ណា ។

វិទូ: ខ្ញុំមួយនៅប៉ុន្មានអ្នកដែរ?

ស្រី: មួយគ្រួសារៗ ។

វិទូ: មួយគ្រួសារៗ ហ្នឹងប៉ុន្មាននាក់?

ស្រី: ដូចជាយើងទៅដល់ខ្សែក្រវ៉ាត់ទីក្រុងតាយណិញអញ្ចឹងទៅ មានកងស្វាយយ័តគេអីនៅយាម  
អញ្ចឹង ដូចជានៅតាមដុះអី មានកាំភ្លើងមួយដើមអញ្ចឹងទៅ ហើយចូលទៅក៏វែកតាមអាខ្ញុំម  
ហ្នឹងរួចបានចូលទៅក្នុង ។

វិទូ: វែកាលហ្នឹងបានចូលទៅជ្រៅដែលទេ កាលដែលវែកហ្នឹង?

ស្រី: វែកាលហ្នឹងចូលដល់ហ្នឹងទៅណា បើថាចូលដល់ក៏ដល់បើថាចូលមិនដល់ក៏រត់មកណា អាហ្នឹងក៏វា  
តាមលទ្ធភាពវែកដែរ ។

វិទូ: អញ្ចឹងវែកច្រើនដល់ហ្នឹងស្រី?

ស្រី: អើ! ខ្ញុំឈ្មាមដែរហ្នឹងណា ។

វិទូ: កាលដែលវែកហ្នឹងចុង៧៨ដែរហ្នឹង?

ស្រី: ខ្ញុំទៅពីនេះទៅចូលដិតដល់៧៨ហើយ តែពេលដែលខ្ញុំចេញពីនេះទៅនៅ៧៦ មើលខ្ញុំចេញទៅ  
៧ មកវា ពេលដែលគេរំ ដោះភ្នំពេញបានហ្នឹង ក៏ខ្ញុំចេញទៅហើយ ។

វិទូ: ទៅ៧៥ ឬក៏៧៧?

ស្រី: ទៅ៧៥ ។

វិទូ: អរ! ទៅ៧៥ ១៧មេសាហ្នឹង?

ស្រី: ហ្នឹងហើយ កាលដែលរំដោះភ្នំពេញរួចអស់នោះ គឺគេបញ្ជូនទៅការពារនៅព្រំប្រទល់ហ្នឹងហ្នឹង  
ហើយ ។

ច្រី: ហើយប៉ុន្មានទៅបានចូលទូលស្ទឹងវិញ?

ស្រី: ដកមកហ្នឹង គេដកមក៧៦ខែ...ដូចដែលខ្ញុំនិយាយមិញភ្លេចបាត់ទៅទៀតហើយ កាលដែលវា  
ឲ្យមកហ្នឹងវាឲ្យរៀននៅ ហ្នឹងព្រែកហូររួចសិន រៀនបានបីថ្ងៃ.....កន្លះ ហើយពេលដែល  
វាបញ្ជូនមកហ្នឹងក៏វាអត់ឲ្យយើងស្គាល់ទេ ក៏វាបញ្ជូន យើងមកនៅម៉ោងប្រហែលជា៥ ល្ងាច  
ក៏វាបញ្ជូនឡានទៅហើយ ។

វិណា: ចុះនៅពេលវែកអញ្ចឹង គេមានដែលចាប់ភ្នែកៗទៅសម្រាប់ដែរអត់?

សៀ: យូន! ។

វិណា: ចាស់! ។

សៀ: អត់មានចាប់ទេ បោះចោលចាក់ប្រពុះទុនបាញ់ចោលនៅហ្នឹងហើយ អត់មានចាប់យកទៅ ចិញ្ចឹមអីនៅឯណាទេ ។

វិណា: អញ្ជឹងឃើញភ្លាមសម្លាប់ភ្លាម?

សៀ: គ្រាន់តែមួយឪពុកវាបាញ់យើងអញ្ជឹង យើងបាញ់ឪពុកមួយវាឆាប់ចោល ហើយបាញ់ ចោលទាំងអស់បណ្តោយទៅ

វិណា: ឲ្យតែក្មេងៗក៏ដោយ?

សៀ: ចុះយើងមិនដឹងជាធ្វើម៉េច ហើយអាណាយកទៅចិញ្ចឹមបើឪពុកមួយវាឆាប់អស់ហើយ មានតែ បាញ់ចោលបណ្តោយ

វិណា: ឮឃើញដូរលក្ខណៈហ្នឹង?

សៀ: បា! បេយ្យនគីខ្ញុំឃើញដូរលក្ខណៈហ្នឹង ប៉ុន្តែគ្រាន់តែថានៅវែវនៅនោះទេ បើថាវែវនៅនេះក៏ ខ្ញុំអត់មានដឹងទេ នៅតាមនេះ ក៏ខ្ញុំអត់ដែលបានប្រទះទេ ប្រហើយ...ទៅ ។

វិណា: ហើយចុះកាលបង្កើនអ្នកណាគេជាអ្នកសម្លាប់?

សៀ: អើគេនៅហ្នឹងគ្រាប់កាំភ្លើងប្រកែកប្រកែកទៅហើយ ។

វិទូ: ទ័ពតាម៉ុកដែលបញ្ជូនទៅហ្នឹង?

សៀ: ហ្នឹងហើយ មិនថាអ្នកនេះធំ អ្នកនេះតូចទេ ចុះបើគេបាញ់យើងគឺយើងមិនបាញ់គេ អ្នកឯង បានក៏ខ្ញុំបាន ។

វិទូ: តែអ្នកទាំងអស់ហ្នឹងជាប្រជាជនធម្មតាភើ គេមានកាំភ្លើងពីណាមក?

សៀ: មានកាំភ្លើង ។

វិទូ: គេមានដែរ?

សៀ: ប៉ុ! កាំភ្លើងមានគ្រប់ដុះ រេវីដេ ហ្គែបអ៊ីម ។

វិទូ: តែអ្នកទាំងអស់ហ្នឹងជាទាហានរៀនណាមទេបងសៀ?

សៀ: ជាទាហាន តែគេហៅថាជាកងស្វាយគ្រាន់គេ ដូចថាការពារទីក្រុងភាយណិញអញ្ជឹង គេដាក់ ក្រវ៉ាត់ឲ្យនៅការពារនៅ ខាងក្រៅអញ្ជឹង នៅតាមផ្លូវក្រៅអញ្ជឹងណា ដូចថាភ្នំពេញអញ្ជឹងគេ ដាក់ទាហានឲ្យនៅការពារនៅទុក្ខអញ្ជឹង នៅតាមផ្លូវក្រៅៗការពារទីក្រុងអញ្ជឹងណា ហើយ យើងវែវអា ក្រៅហ្នឹងណា ។

វិណា: កាលបង្កនៅឆ្នាំណាដែរ?

ស្រី: កាលបង្កឆ្នាំ៧៦ តែវែកាលបង្កវែកខ្សោយដែរមិនទាន់ខ្លាំងទេ ។

វិទូ: វែកបានប៉ុន្មានគីឡូម៉ែត្រពីព្រំដែនដែរឬស្រី?

ស្រី: វែកបានឆ្ងាយដែរ ប្រហែលពីនេះទៅសាលាដែរ បានទៅដល់ទីក្រុងហើយពួកខ្សែក្រវ៉ាត់វា  
នៅត្រឹមនេះទៅ នៅត្រឹម សាលាលេខប្រាំយើងបង្ក ។

វិទូ: អញ្ចឹងបានឆ្ងាយដែរ?

ស្រី: ឆ្ងាយ ទៅកាលបង្កឆ្ងាយណាស់ ទៅដល់ទីក្រុងហាន់ណូយពីខ្សែក្រវ៉ាត់តាយណិញទៅ ។

វិទូ: បងស្រី តើបងស្រី៧៧ហ៊ានសន្ទត់ទេ ថាពួកកូនទាហានដែលសម្លាប់អីអស់បង្ក ។  
តើជាពួកសុរិលឬក៏ជាទាហាន?

ស្រី: ជាទាហាន ។

វិទូ: ជាទាហានហ្នឹង?

ស្រី: សុទ្ធតែជាទាហានទេ បើប្រជាជនធម្មតាអីគឺអត់មានប៉ះទេ ប្រជាជនគឺនៅតែគេនៅចិញ្ចឹម  
ទាអីធម្មតា ។

វិទូ: យើងអត់មានធ្វើបាបទេ?

ស្រី: បា! វាអត់បាញ់យើង ហើយយើងក៏អត់បាញ់វាដែរ ហើយវាបាញ់តែលើដុះមកដែរ  
បានជាយើងបាញ់នោះ ។

វិណា: ច្រើនដែលទេពួកកាលបង្ក?

ស្រី: ទេ! ខ្ញុំកាលបង្កគ្រប់កន្លែងដែលកាលបង្ក ដូចជាមួយមុខសញ្ញាដែលខ្ញុំវែកអញ្ចឹង ដូចជាប៉ះ  
ដុះបីគឺទាំងបីអញ្ចឹងទៅ បើអា នោះគេពីរតាមពីរអញ្ចឹងទៅ សម្លាប់ដុះអញ្ចឹងទៅ កាលណា  
វារត់រួចទៅក្នុងអត់ដេញវាទៅ បើអាណាវត់មិនរួច... ។

វិទូ: ប៉ុន្មានក្រោយច្រើនបើហ៊ានតែបាញ់យើងហើយ ក៏មួយដុះបង្កគឺទាំងអស់ហ្នឹង?

ស្រី: បើវាអត់រត់គឺទាំងអស់បង្កហើយ បើវាវារត់រួចរត់ទៅ រត់ទៅក្នុងវិញក៏រួចហើយ យើងអត់  
មានដេញ ទៅទៀត ទេ ពីព្រោះយើងខ្លាចដែរ ។

វិណា: មួយគ្រួសារមានក្មេងគ្រប់គ្រួសារដែលទេពូ?

ស្រី: អត់ទេ ខ្លះទើបតែបង្កការហើយប្តីធ្វើជាទាហានអីអញ្ចឹងទៅ ហើយខ្លះអីមាននៅជាមួយឪពុក  
ម្តាយតូចៗអីអញ្ចឹងទៅ ណា ។

វិណា: គិតទៅភាគច្រើនឬក៏ជាភាគតិចក្មេងដែលនៅតាមគ្រួសារ?

សៀ: ដូចខ្ញុំមានកូនខ្ញុំអញ្ជឹងទៅ ហើយខ្ញុំធ្វើជាហានហើយនៅជាមួយកូនខ្ញុំអញ្ជឹងទៅ ដល់តែពេលណា ដែលដូនណាគេទើបតែ មានប្តីប្រពន្ធ ហើយគេមានកំភ្លើងទៅ ហើយពាក់អាវុធអញ្ជឹងទៅ ជួនណាទៅវាភិរះរបស់វាគឺវាភ័យអញ្ជឹងទៅ វាភ័យចូលទៅក្នុងបាត់អញ្ជឹងទៅ គឺវារួចខ្លួនវាទៅគឺវា អញ្ជឹងទេ ។

វិទ្ធី: ចុះនៅពេលដែលយើងរៀនរៀនណាមអញ្ជឹង តើរៀនណាមគេមានរៀនមកវិញដែលទេសៀ?

សៀ: មាន គ្នាយើងឯងអស់ច្រើនដែរណា ។

វិទ្ធី: កាលពេលដែលគេដេញហ្នឹង តើបងសៀឯងអីរត់មកដល់ត្រីមណាដែរ?

សៀ: រត់មកដល់ត្រីមខ្សែត្រៀមយើងវិញទៅណា មកនៅជាប់ហ្នឹងតាយណាវិញហ្នឹងហើយ ។

វិទ្ធី: ចុះរៀនណាមគេមានដេញប្រហួសមកទៀតដែលទេ?

សៀ: អត់ហ៊ានទេ គឺវានៅទប់នៅហ្នឹងហើយ ពីព្រោះមកដល់ខ្សែត្រៀមយើងហើយ ។

វិទ្ធី: ចុះកងទ័ពរៀនណាអស់ហ្នឹង មានសម្លាប់ប្រជាជនខ្មែរដូចកាលដែលយើងសម្លាប់ប្រជាជន វាដែលទេ?

សៀ: ទេ! អានេះគឺខ្ញុំថាអត់មានឃើញទេ តែបើថាវាចាប់បានគឺវាសម្លាប់ដែរណា ដូចទ័ពនារីខ្មែរ យើងពេលដែលវាចាប់បាន ហើយព័ទ្ធជាប់ គឺវាចាប់យកទៅបាញ់ចោលអញ្ជឹងដែរទៅណា គឺវាមានបាញ់ចោលដូចតែគ្នាហ្នឹង ។

វិណា: ចុះមានដែលចាប់យកមកធ្វើជាឈ្មើយសឹកអីដែលទេ?

សៀ: ចាប់ខ្មែរយើងហ្នឹង ។

វិណា: អត់ទេ! ដូចថាពូប្រយុទ្ធបាញ់គ្នាជាមួយពួករៀនណាមអញ្ជឹង ហើយចាប់ពួករៀនណាមយក ទៅធ្វើជាឈ្មើយអី ដែលទេ?

សៀ: មានចាប់ណា បានជាមាននៅក្នុងកុកទូលស្មែន អញ្ជឹងបានតែថាមានយួនចូលមកម្នាក់គោប អីគឺចាប់ពីហ្នឹងមកណា ។

វិណា: ចាប់ពីពេលហ្នឹងមក?

សៀ: ហ្នឹងហើយ ចាប់នៅពេលដែលយើងព័ទ្ធជាប់នោះណា ។

ទ្រី: ហើយចុះពូមានបានឃើញផ្ទាល់ដែលទេ ពេលដែលគេចាប់មកអញ្ជឹង?

សៀ: ខ្ញុំអត់មានបានឃើញផ្ទាល់ទេ គ្រាប់តែខ្ញុំលឺគេនិយាយ ពេលដែលគេព័ទ្ធគឺខ្ញុំគេដកយកមកអញ្ជឹង ហើយ ពេលដែលគេ ចាប់បានយួនធ្វើជាឈ្មើយសឹកហ្នឹង គឺគេយកមកដាក់នៅទូលស្មែនហ្នឹង ដែលខ្ញុំនិយាយហ្នឹង បើនិយាយទៅវាទំពិបាក និយាយទៅវាទំតែវែង បើនិយាយពីឈ្មើយ

សឹកហ្នឹងគឺនៅឆ្នាំ៧៧-៧៨ គឺគេបន្តិចបន្តួចអាណេយ្យសឹកយួនហ្នឹងមក ហើយ គឺនៅកំពុងពេញ វែ៧៨ហ្នឹងហើយ ខ្មែរក៏ប្រឹងសម្រាប់ខ្មែរ ហើយយួនក៏ប្រឹងសម្រាប់យួនដែរ គឺគេបោសសំ អាតហើយ ។

វិទូ: ហើយកាលដែលបងសៀងនៅក្នុងកាល៧០៣ទៅវែ៧៨យួនហ្នឹង តើបងសៀងមានឋានៈជាអ្វី ដែរពេលដែលទៅបោសសំអាតយួនទៅវែ៧៨នោះ?

សៀ: ខ្ញុំជាកូនទាហាន គឺតូចតែមួយទេហើយគេហៅថាជាយុទ្ធជន តែមិនដឹងជាយុទ្ធជនអីទេ ។

វិទូ: ប៉ុន្តែនៅក្នុងកាល៧០៣?

សៀ: បាទ! ហើយជាយុទ្ធជនហ្នឹងគឺនៅក្នុងជួរកូនខ្ញុំអានេះទៀត អាយុ១២ខ្ញុំទៅ .....

វិណា: ចុះនៅក្នុងភូមិហ្នឹងមានគេចូលទៅធ្វើអញ្ចឹងច្រើនដែរទេ?

សៀ: នេះទៅជាមួយខ្ញុំនេះគឺមានអានេះស្និទ្ធជាមួយ អានេះទៅមុនទេ ... អរ! គេទៅក្រោយទេ ខ្ញុំទៅ មុនគេបង្កស្នើហើយ ទៅជាមួយឈ្មោះសៀកនេះ ហើយដល់តែសៀកនេះទៅជាមួយនៅក្នុង កាល៧០៣ដែរ តែវានៅខាង៥០២វាទៅឈរ ជើងនៅខាងឡាវណោះ ទៅនៅព្រំប្រទល់ ខាងឡាវណោះ ។

វិទូ: សៀកហ្នឹងទៅខាងកាល៥០២?

សៀ: បាទ! ទៅទប់នៅខាងឡាវណោះ ដែលគេជារដ្ឋករ ប៉ុន្តែដែលចេញពីនេះទៅគឺនៅជាមួយហ្នឹងខ្ញុំ រហូត បានតែខ្ញុំថា ហើយវាអត់ឆាប់តែពីរអ្នកហ្នឹងទៀតណា ក្រៅពីហ្នឹងឆាប់ដិតអស់ ។

វិទូ: ឥឡូវខ្ញុំត្រឡប់មករឿងនេះនេះវិញ គឺតាមុកនេះវិញ ដែលបងសៀងដាក់ជាមនុស្សល្អអី អញ្ចឹងណា ហើយដល់ ពេលដែលមានតុលាការកើតឡើងនេះ តើបងសៀងយល់ថាម៉េចដែរ តើបងសៀងចង់ឲ្យគេកាត់ទោសកាត់ដែរទេ ពីព្រោះបងសៀងដាក់ជាមួយកូនចៅអីអញ្ចឹង?

សៀ: ទេ! ខ្ញុំបើថាតាមច្បាប់ បើច្បាប់ឯកភាពអ្នកដែលធ្វើសាក្សីរបស់កាត់ បើថាឲ្យកាត់ទាំងអស់គ្នា អាហ្នឹងក៏ខ្ញុំឯកភាព បើគេកាត់តែខ្ញុំ ហើយទាំងអស់គ្នាគេថាមិនបាច់កាត់ទាំងអស់គ្នាទេ ក៏ខ្ញុំ ឯកភាពតាមគេដែរ ។

វិទូ: អត់ទេក៏ខ្ញុំចង់ដឹងពីបងសៀង?

សៀ: ខ្ញុំសុខចិត្ត បើថាកាត់តែកាត់តែទាំងអស់តែហ្នឹងទៅ ដូចដែលខ្ញុំនិយាយពីដើម បើថាកាត់គឺ កាត់ឲ្យជាប់តែទាំងអស់តែ ហ្នឹងទៅអ្នកធំៗហ្នឹង អាហ្នឹងក៏ខ្ញុំឯកភាពកាត់តែហ្នឹង ជាសាក្សី កាត់ទាំងអស់តែហ្នឹង បើថាកាត់តែកាត់កុំកាត់កាត់កុំ អត់មានឯកភាពទេ ។



វិទូ៖ អញ្ជឹង បើថាកាត់តែកាត់ក៏អត់ឯ កកាតទេ?

ស្រី៖ ខ្ញុំអត់ឯ កកាតទេ ។

វិទូ៖ បើកាត់តែឯងក៏អត់សុខចិត្តទេ បើថាកាត់ទាំងអស់ក៏ឲ្យកាត់ចុះ?

ស្រី៖ បា! កាត់ចុះ ខ្ញុំជាសាក្សីហើយ ។

វិទូ៖ កាត់ទាំងអស់ហ្នឹង តើកាត់ម៉េចដែរ?

ស្រី៖ កាត់អ្នកធំៗ ហ្នឹង សេនៗ អីហ្នឹង ដែលជាមេឲ្យកាត់មកហ្នឹង បន្ទាប់មកកាត់ទាំងអស់តែហ្នឹងទៅ ក៏មានតែប៉ុណ្ណឹង ។

### ចប់